SPIS TREŚCI

8.	POCZTA ELEKTRONICZNA – EMAIL
8.1.	Uruchamianie poczty elektronicznej i rejestracja konta pocztowego
8.1.1.	Uruchamianie programu pocztowego.
8.1.2.	Rejestrowanie konta pocztowego.
8.2.	Wysyłanie i odbieranie wiadomości
8.2.1.	Odbieranie wiadomości
8.2.2.	Czytanie odebranych listów.
8.2.3.	Wysyłanie poczty elektronicznej.
8.2.4.	Folder lokalny
8.3.	Funkcje folderu inbox
8.3.1.	Usuwanie listów ze skrzynki odbiorczej (inbox).
8.3.2.	Odpowiedz autorowi i odpowiedz wszystkim.
8.3.3.	Prześlij dalej.
8.3.4.	Zapisywanie odebranej wiadomości.
8.3.5.	Wysyłanie wiadomości zapisanych w folderze przechowywania.
8.3.6.	Drukowanie wiadomości
8.4.	Menu edycja
8.4.1.	Zaznacz wszystko
8.4.2.	Rozpocznij Zaznaczanie
8.4.3.	Kopiuj
8.4.4.	Wklej
8.4.5.	Wytnij
8.4.6.	Usuń
8.4.7.	Idź do nieprzeczytanej wiadomości
8.4.8.	Znajdź
8.4.9.	Znajdź ponownie
8.4.10.	Kopiuj do folderu
8.4.11.	Przejdź do folderu
8.4.12.	Sprawdź pisownię
8.5.	Ustawienia w menu narzędzia
8.5.1.	Menedżer serwisów
8.5.2.	Ustaw ścieżkę
8.5.3.	Ustawienia Opcji
8.5.4.	Ustaw jako spam
8.6.	Gorące klawisze w e-mail
8.6.1.	Gorące klawisze używane w skrzynce odbiorczej
8.6.2.	Gorące klawisze wysyłania listów oraz odpowiadania, przesyłania dalej i zapisywania w folderze przechowywania wiadomości
8.6.3.	Gorące klawisze służące do czytania listów lub pisania wiadomości

8. Poczta elektroniczna – email
Program poczty elektronicznej e-mail służy do komunikowania się z innymi ludźmi poprzez Internet. Aby móc korzystać z programu pocztowego należy posiadać konto pocztowe na serwerze u jakiegoś dostawcy usług internetowych. Zakładając konto poczty elektronicznej należy sprawdzić czy można je obsługiwać za pomocą protokółów  POP3 (Post Office Protocol 3) i SMTP (Simple Mail Transfer Protocol). Odnośna informacja znajduje się zwykle na stronie dostawcy usług internetowych, u którego zakładamy konto pocztowe. Jeśli tak nie jest najlepiej skontaktować się z dostawcą usług internetowych, aby to sprawdzić.
Zanim rozpoczniemy korzystać z poczty elektronicznej konieczne będzie najpierw ustawienie w Braille Sense połączenia z internetem. Wszystkie potrzebne ustawienia znajdzie użytkownik w menu „narzędzia”. 
Podczas sprawdzania zawartości naszej skrzynki odbiorczej menu programu pocztowego będzie wyglądać inaczej niż podczas pisania wiadomości. Dlatego zanim rozpoczniemy korzystać z poczty elektronicznej w Braille Sense lepiej będzie uważnie przeczytać poniższy rozdział instrukcji.
8.1. Uruchamianie poczty elektronicznej i rejestracja konta pocztowego
8.1.1. Uruchamianie programu pocztowego.
Aby uruchomić klienta poczty elektronicznej należy:
1. Nacisnąć klawisz „F1” aby aktywować menu „program”.
2. Naciskać prawy klawisz przewijania, klawisz „odstęp” lub klawisz strzałki (odstęp-4) aż na linijce brajlowskiej ukaże się nazwa „e-mail” a następnie nacisnąć klawisz „enter”. Można także skorzystać ze skrótu klawiszowego i, gdy aktywne jest menu „program” po prostu nacisnąć literę „e (punkty 1-5)”.
Gdy program pocztowy uruchamiamy po raz pierwszy Braille Sense wyświetli komunikat: „Utwórz informację serwisową w menedżerze serwisu w menu narzędzi”. Następnie zostanie otwarta skrzynka odbiorcza. Okno skrzynki odbiorczej jest głównym oknem naszego programu pocztowego. Gdy program pocztowy jest uruchamiany po raz pierwszy skrzynka odbiorcza jest pusta, dlatego  Braille Sense wyświetli komunikat: „brak listy 0/0”.
Jeżeli są tam jakieś wiadomości, które Braille Sense wcześniej odebrał, to usłyszymy komunikat: “tworzenie listy wiadomości”, “liczba istniejących wiadomości xx” komunikat ten zostanie także wyświetlony na wyświetlaczu LCD; jednak na linijce brajlowskiej pokaże się komunikat: “xx% przetworzono”. Gdy 100% zawartości skrzynki odbiorczej zostanie przetworzone skrzynka odbiorcza zostanie otwarta i na linijce brajlowskiej zobaczymy listę odebranych wiadomości.
8.1.2. Rejestrowanie konta pocztowego.
Aby korzystać z poczty elektronicznej należy w Braille Sense zarejestrować ustawienia konta e-mail. Jeżeli jeszcze tego nie zrobiliśmy należy postąpić w następujący sposób:
1) Aktywować menu programu pocztowego naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2”.
2) Przejść do  menu „narzędzia” naciskając „odstęp-4” a następnie nacisnąć klawisz „enter”. wówczas na linijce brajlowskiej ukaże się pierwsza pozycja w tym menu, tj. „menedżer serwisu”.
3) W tym miejscu należy nacisnąć klawisz „Enter”. Wówczas wyświetlony zostanie komunikat: „nazwa usługi: brak listy 0/0”. Okno dialogowe manager serwisu Można także otworzyć korzystając z gorącego klawisza „Enter-m(punkty 1-3-4)”.
4) Przejść do „zarejestruj” naciskając tab (odstęp-4-5) a następnie nacisnąć klawisz „enter”.
5) Wtedy otwarte zostanie okno dialogowe i ukaże się komunikat: „nazwa usługi?”. W tym miejscu należy wpisać nazwę konta pocztowego używając znaków brajlowskich. (np. Karol).
6) Nacisnąć „odstęp-4” aby przejść do pola „nazwa wyświetlana?” i wpisać tutaj swoje imię lub nazwisko lub dowolną nazwę, ponieważ to, co wpiszemy w tym polu odbiorca naszego maila zobaczy jako nazwę nadawcy wiadomości.
7) Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do pola „nazwa użytkownika?” tutaj należy wpisać nazwę, której używamy, aby zalogować się do naszego konta pocztowego („email ID”) używając brajla komputerowego (np. Sense lub karol@ece.neostrada.pl).
8) Nacisnąć „odstęp-4” aby przejść do pola „hasło” i używając brajla komputerowego Wpisać hasło dostępu do konta pocztowego. Gdy użytkownik wpisuje swoje hasło Braille Sense wyświetla je w postaci gwiazdek „*” (***).
9) Nacisnąć „odstęp-4” aby przejść do pola „adres e-mail?” i wpisać tutaj własny adres poczty elektronicznej używając brajla komputerowego (np. karol@ece.neostrada.pl).
10) Nacisnąć „odstęp-4” aby przejść do pola „serwer POP3?” i wpisać tutaj adres serwera POP3 używając brajla komputerowego (np. poczta.neostrada.pl). U swojego dostawcy usług internetowych lub administratora sieci komputerowej należy sprawdzić jakiej nazwy serwera POP3 mamy używać do obsługi naszego konta pocztowego.
11) Nacisnąć „odstęp-4” aby przejść do pola „serwer smtp?” i wpisać adres serwera SMTP używając brajla komputerowego (np. poczta.neostrada.pl). U swojego dostawcy usług internetowych lub administratora sieci komputerowej należy sprawdzić jakiej nazwy serwera smtp mamy używać do obsługi naszego konta pocztowego.
12) Nacisnąć tab(odstęp-4-5) aby przejść do przycisku „potwierdź”  a następnie nacisnąć klawisz „Enter” w celu zapisania dokonanych zmian. Można nacisnąć klawisz „enter” nie przechodząc do przycisku „potwierdź”. Informacje o konfiguracji naszego konta pocztowego zostaną zapisane a Braille Sense przejdzie do listy nazw usługi i pokaże zarejestrowaną nazwę konta pocztowego (np. nazwa usługi: Karol 1/1).
13) Jeżeli chcemy zarejestrować kolejne konto pocztowe należy wykonać po kolei wszystkie opisane czynności zaczynając od punktu 5 tak, jak opisano powyżej.
14) Gdy już zarejestrowaliśmy nowe konto pocztowe należy nacisnąć „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)” aby wyjść do skrzynki odbiorczej.
Aby poruszać się pomiędzy polami do wprowadzania danych naszego konta np.: nazwa użytkownika, hasło itd. Należy korzystać z klawisza „odstęp-1” lub „odstęp-4”. Aby przejść do przycisku „potwierdź” lub „anuluj” należy nacisnąć „tab(odstęp-4-5)” lub „shift-tab (odstęp-1-2)”.
Jeżeli przy wprowadzaniu danych takich jak nazwa konta pocztowego, hasło itp. Popełnimy błąd literowy można go poprawić postępując w następujący sposób:
1) W celu usunięcia litery na której znajduje się kursor należy przycisnąć „odstęp-d (punkty 1-4-5)”.
2) W celu usunięcia litery znajdującej się po lewej stronie kursora należy przycisnąć „backspace”.
3) W celu usunięcia bieżącej linii należy przycisnąć „backspace-1-4”. Wówczas Braille Sense zapyta „skasować linię? tak”. Jeżeli naciśniemy klawisz „Enter” linia w której znajduje się kursor zostanie skasowana. Jeżeli nie chcemy skasować wskazanej linii można przyciskając „spację” zmienić „tak” na „nie” i wówczas przycisnąć „Enter”.
Gdy chcemy napisać nazwę konta pocztowego, adres email, hasło używając brajla komputerowego proszę użyć następujących sposobów kodowania w brajlu komputerowym:
1. Kropka (”.”): punkty 4-6
2. Znak At (zwany małpą) “@”): Nacisnąć “3-4-5-7”.
3. Podkreślenie (“_”): punkty 4-5-6
4. Myślnik (“-”):punkty 3-6
W oknie “menedżer usług” można znaleźć jeszcze inne polecenia takie jak “informacja”, “modyfikuj”, “skasuj”, i “zamknij”. Wszystkie one zostaną omówione w punkcie 7.5.1.
8.2. Wysyłanie i odbieranie wiadomości
8.2.1. Odbieranie wiadomości
Aby móc odbierać pocztę elektroniczną należy zarejestrować w Braille Sense dane konta pocztowego tak, jak opisano w punkcie 7.1.2. Braille Sense może odbierać wiadomości napisane w postaci zwykłego tekstu, jak i w formacie html.
Aby odbierać pocztę elektroniczną należy:
1) Aktywować menu „email” naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2”.
2) Przejść do menu „wiadomość” naciskając „odstęp-4”.
3) Nacisnąć klawisz „Enter”, gdy wyświetlone jest słowo „wiadomość”.
4) Wówczas wyświetlone zostanie polecenie: „odpowiedz”. Do omawianego menu można się przenieść bezpośrednio korzystając z gorącego klawisza „backspace-m (punkty 1-3-4)”.
5) Przejść do polecenia „odbierz nową wiadomość” naciskając „odstęp-4”.
6) Nacisnąć klawisz „Enter” na poleceniu „odbierz nową pocztę”.
7) Wówczas pojawi się okno dialogowe, w którym będzie można wybrać nazwę konta pocztowego, z którego chcemy skorzystać (stanie się tak oczywiście wtedy, gdy skonfigurowaliśmy więcej niż jedno konto pocztowe). Do tego okna dialogowego można przejść bezpośrednio ze skrzynki odbiorczej korzystając z gorącego klawisza „Enter-n (punkty 1-3-4-5)”. To okno dialogowym użytkownik znajdzie listę nazw kont pocztowych, przycisk „potwierdź” oraz przycisk „anuluj”.
8) Gdy ukaże się komunikat: “nazwa usługi? Karol 1/1” naciskając “odstęp-1” lub “odstęp-4” należy wybrać odpowiednią nazwę konta.
9) Nacisnąć klawisz „Enter”, gdy zostanie wyświetlona żądana nazwa konta lub klawisz „tab(odstęp-4-5)” aby przejść do przycisku „potwierdź” i wówczas nacisnąć klawisz „Enter”.
10) Wtedy Braille Sense wyświetli komunikat: “xx wiadomości do odebrania, rozpoczęcie odbierania”; “xx/xx wiadomości odebrano”; “zakończono”. Gdy listy zostaną załadowane pojawią się komunikaty “odebrano xx wiadomości”, “sukcesów xx”, i “porażek xx”.
Gdy wiadomości zostaną pobrane z serwera w oknie „inbox” zostanie wyświetlona lista odebranych wiadomości . (np.: nieprzeczytana tytuł: pozdrowienia od Karola xx/xx).
Jeśli w znajdującym się powyżej punkcie 8 wielkość odbieranej wiadomości przekroczy pojemność z jaką poradzi sobie Braille Sense to usłyszymy komunikat: “Dane źródła przekroczyły wielkość bufora. Pomijam bieżącą wiadomość.” I wówczas urządzenie rozpocznie pobieranie następnego listu.
Jeżeli chcemy przerwać pobieranie listów należy w omówionym powyżej punkcie 7, nacisnąć „tab(odstęp-4-5)” aby przejść do przycisku „anuluj”  i nacisnąć klawisz „Enter”. Można także po prostu przycisnąć „spacje-e (punkty 1-5)”.
8.2.2. Czytanie odebranych listów.
Gdy już odebraliśmy pocztę z serwera tak, jak to opisano w rozdziale 7.2.1, W skrzynce odbiorczej pojawi się lista wiadomości. Każda wiadomość przechowywana w skrzynce odbiorczej  składa Się z następujących elementów:
1. Temat
2. Data
3. Od (Nadawca)
4. Wiadomość
5. Załącznik (wyświetlane tylko wtedy gdy do listu dołączone są pliki).
Między elementami wiadomości można się poruszać naciskając  odpowiednio klawisze „tab(odstęp-4-5)” lub „shift-tab (odstęp-1-2)”.
8.2.2.1. Pole temat wiadomości.
W polu „Temat” znajduje się tytuł, (temat), tytuł wiadomości: (tytuł wiadomości) xx/by.”Liczby “xx/yy” znajdujące się zaraz po temacie listu mówią o tym który to jest list „xx” z ogólnej liczby „yy” odebranych przesyłek. Przykładowo „11/21” oznacza, że tak oznakowany email jest jedenastym z ogólnej liczby 21 odebranych.
Jeżeli do listu dołączono załącznik, to temat wyświetlany jest w nieco inny sposób: “a tytuł: (tytuł wiadomości) xx/yy”. Litera „a (punkt 1)” oznacza, że do tej wiadomości dołączono załącznik.  Litera „a (punkt 1)” zostanie wyświetlona na linijce brajlowskiej a syntezator mowy wypowie: “1 załącznik”, wskazując w ten sposób liczbę plików załączonych do listu.
Braille Sense wskazuje również, które listy zostały już przeczytane, a które jeszcze nie. Listy, które jeszcze nie zostały przeczytane oznaczone są umieszczanym przed tematem wiadomości znakiem „- (minus)”. Przykładowo nieprzeczytana wiadomość z załącznikiem zostanie wyświetlona następująco: “-a tytuł: (tytuł wiadomości) xx/yy”.
Do poruszania się po liście wiadomości gdy znajdujemy się w polu „temat” służą następujące klawisze:
Przejść do następnej wiadomości: „odstęp-4”.
Przejść do poprzedniej wiadomości: „odstęp-1”.
Przejść do pierwszej wiadomości w skrzynce odbiorczej „inbox”: „odstęp-1-2-3” lub „odstęp-1-3. 
Przejść do ostatniej wiadomości w skrzynce odbiorczej „inbox”: „odstęp-4-5-6” lub „odstęp-4-6. 
8.2.2.2. Pole data wiadomości.
„Data” pokazuje czas – datę oraz godzinę – momentu kiedy list został odebrany: “data:, czas xx/yy.” Data jest wyświetlana w następującym porządku: dzień, miesiąc oraz rok. Czas jest wyświetlany w następującym porządku godzina, minuty, sekundy, przy czym godziny są wyświetlane w systemie 24 godzinnym. Liczby “xx/yy”, mówią o tym który to jest list „xx” z ogólnej liczby „yy” odebranych przesyłek. Poruszanie się pomiędzy wiadomościami z listy jest możliwe także wtedy, gdy wyświetlamy je według daty. Lista klawiszy nawigacyjnych została już przedstawiona w rozdziale  7.2.2.1.
Braille Sense wskazuje również, które listy zostały już przeczytane, a które jeszcze nie. Listy które jeszcze nie zostały przeczytane oznaczone są umieszczanym przed datą znakiem „-” („minus”). Przykładowo jeszcze nieodczytany list będzie wyświetlony następująco: “- data:, czas xx/yy.” 
8.2.2.3. Pole nadawca wiadomości.
„Od” pokazuje informacje na temat nadawcy listu: “od: (adres nadawcy listu) xx/yy”.
Braille Sense wskazuje również, które listy zostały już przeczytane, a które jeszcze nie. Listy które jeszcze nie zostały przeczytane oznaczone są, umieszczanym przed adresem nadawcy listu, znakiem „-” („minus”). Przykładowo jeszcze nieodczytany list będzie wyświetlony następująco: “- od: (adres nadawcy listu) xx/yy”.
Adres nadawcy listu Można zapisać wykonując następującą sekwencję czynności:
1) Nacisnąć klawisz “Enter-i (punkty 2-4)” gdy wyświetlane jest pole adres nadawcy “od: (adres nadawcy) xx/yy.”
2) Wówczas otwarte zostanie okno dialogowe „dodaj adres” i wyświetlona zostanie nazwa pola: “nazwa? (adres nadawcy)”.
3) Wtedy należy wpisać używając klawiatury brajlowskiej nazwę nadawcy lub nacisnąć „tab(odstęp-4-5)” aby przejść do przycisku „potwierdź” i nacisnąć klawisz „Enter”.
Jeżeli chcemy wprowadzić nazwę ręcznie można pisać ją bezpośrednio bez korzystania z klawiszy kursora do oznaczania pozycji na linijce brajlowskiej. Chyba, że chcemy edytować już wyświetlaną nazwę. Jeżeli wpisywany adres zostanie zapisany, a okno dialogowe zamknięte, to kursor zostanie przeniesiony do pola „od” („from”).
Podczas zapisywania nazwy nadawcy oraz jego adresu powyższą metodą dane te zostaną zapisane w Braille Sense. Zapisany adres pocztowy może być użyty do wysyłania listów elektronicznych. Zagadnienie to zostanie omówione w rozdziale 7.2.3.3.
Jeżeli chcemy zaniechać zapisywania adresu pocztowego nadawcy należy nacisnąć „tab(odstęp-4-5)” aby przejść do przycisku „anuluj” a następnie nacisnąć klawisz „Enter”. Można również po prostu nacisnąć „odstęp-e (punkty 1-5)”.
8.2.2.4. Wyświetlanie pola wiadomość.
W polu „Wiadomość” wyświetlana jest treść wskazanego listu elektronicznego. Aby ją wyświetlić należy nacisnąć klawisz „tab(odstęp-4-5)” lub klawisz „enter” na wybranej pozycji z listy. Do wyświetlania treści wiadomości można przejść w ten sam sposób z każdego z omówionych powyżej pól tj.: tematu, daty i pola „od”.
Podczas czytania listu po tekście poruszamy się tak, jak robiliśmy to w edytorze tekstu.
8.2.2.5. Pole załącznika.
w polu „załącznik” Można odnaleźć oraz wczytać plik załącznika. Pole to pojawia się tylko wówczas gdy do listu elektronicznego dołączone są jakieś pliki. Pole “załącznik” jest wyświetlane w następującym formacie: “załączono: (nazwa pliku załącznika) xx/yy”.  Cyfry “yy” określają całkowitą liczbę plików załączników w danym emailu, a “xx” to numer aktualnego pliku załącznika.
Aby pobrać pliki załączników należy:
1. Przejść do żądanego pliku wybierając jego nazwę w polu „załącznik” naciskając strzałkę „odstęp-4” lub „odstęp-1”.
2. Gdy nazwa pliku, który chcemy otworzyć jest widoczna na linijce brajlowskiej Należy nacisnąć klawisz „odstęp”. Wówczas przed nazwą pliku ukaże się znak „*”
3. Nacisnąć klawisz „Enter” aby pobrać plik. Wtedy zostanie wyświetlona ścieżka do lokalizacji, w której plik będzie zapisany: “download path: /flashdisk/download/exchange? nie”. W tym miejscu należy nacisnąć klawisz „enter” i w ten sposób zapisać plik pod wskazany w oknie ścieżki adres. Aby nie zapisywać pliku należy nacisnąć klawisz „odstęp” a następnie klawisz „enter”. 
Podczas pobierania wybranego pliku zostanie on zapisany do folderu „download”. Jeżeli do wiadomości dołączono więcej niż jeden załącznik to wystarczy nacisnąć „Enter-a (punkt 1)”. Jeżeli chcemy zapisać plik załącznika wyświetlany właśnie na linijce brajlowskiej wystarczy nacisnąć klawisz „Enter” bez konieczności wcześniejszego przyciskania klawisza odstępu.
Jeżeli chcemy otworzyć pobrany plik to należy uruchomić menedżera plików i za pomocą strzałek (odstęp-1)/(odstęp-4) przejść do folderu download i nacisnąć klawisz „enter”. Następnie, korzystając z klawiszy strzałek (odstęp-1)/(odstęp-4), przejść do pliku, który chcemy otworzyć i nacisnąć klawisz „enter” aby go otworzyć.
Metoda ewentualnej zmiany ścieżki do wczytywanego pliku (download path) będzie szczegółowo opisana w rozdziale 7.5.2.1 (ustawianie lokalizacji pobierania).
8.2.3. Wysyłanie poczty elektronicznej.
Aby mieć możliwość wysyłania poczty elektronicznej należy, jak to opisano w rozdziale 7.1.2 (rejestracja konta pocztowego), dokonać rejestracji konta pocztowego w Braille Sense. Aby napisać i wysłać wiadomość należy:
1) Otworzyć menu „email” naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2”.
2) Wówczas zostanie wyświetlone menu „plik”.
3) Otworzyć menu „plik” naciskając klawisz  „Enter”
4) Przejdziemy do polecenia "napisz nową wiadomość".
5) Nacisnąć klawisz „Enter” na poleceniu „napisz nową wiadomość”.
6) Wówczas na linijce brajlowskiej zostanie wyświetlony napis:  „adresat?”. Naciśnięcie gorącego klawisza “Enter-w (punkty 2-4-5-6)” powoduje bezpośrednie przejście do tego miejsca.
7) Nacisnąć „Shift-tab (odstęp-1-2)”, aby przejść do listy kont pocztowych. Za pomocą strzałek (odstęp-1)/(odstęp-4) przejść do konta, z którego chcemy wysłać wiadomość a potem nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5) aby przejść do pola „adresat?”.
8) Teraz należy wpisać adres email odbiorcy listu. Proszę pamiętać aby wpisywać adres korzystając z brajla komputerowego.
9) Nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)” aby przejść do pola „do wiadomości?”.
10) Używając brajla komputerowego wpisać adres e-mail adresata, który ma otrzymać kopię naszego listu. Jeżeli nie mamy potrzeby wysyłania kopii do wiadomości, to można przejść w tym momencie do następnego kroku.
11) Nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)” aby przejść do pola „do wyłącznej wiadomości?”. 
12) Używając brajla komputerowego wpisać adres e-mail adresata, który ma otrzymać „tajną” kopię naszego listu. Ten adres e-mail nie będzie widoczny zarówno dla adresata naszego listu jak i dla adresata kopii „do wiadomości”. Jeżeli nie chcemy wysyłać kopii „do wyłącznej wiadomości”, to możemy pominąć ten krok. 
13) Nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do pola „temat?”.
14) Wpisać temat wiadomości w polu „temat?” Tu można pisać korzystając ze znaków ASCII. W angielskiej wersji notatnika można także ustawić wpisywanie brajlem lub skrótami opcja niedostępna w wersji polskiej.
15) Gdy skończymy już wprowadzanie tematu wiadomości należy nacisnąć „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do pola „wiadomość?”. 
16) Teraz już można pisać wiadomość. Pisanie listu i wszystkie komendy punktyczące jego edycji są dokładnie takie same jak w edytorze tekstu.
17) Gdy już zakończyliśmy pisanie naszego listu naciskamy „odstęp-m (punkty 1-3-4)”, aby wywołać menu programu pocztowego. Wówczas ponownie zostanie wyświetlone menu „plik”.
18) Tu naciskamy klawisz „Enter”.
19) W kolejnym kroku naciskamy „odstęp-4”, aby przejść do „wyślij”.
20) Gdy na linijce brajlowskiej pokaże się napis „wyślij” należy nacisnąć klawisz „enter”. Polecenie to można wykonać korzystając w oknie edycji wiadomości z gorącego klawisza „enter-s (punkty 2-3-4)” (krok nr 14 na naszej liście).
21) Wówczas wyświetlony zostanie komunikat: „wysyłanie” a list zostanie wysłany do adresata. Gdy Braille Sense zakończy wysyłanie wiadomości pojawi się komunikat „wysyłanie wiadomości zakończone”. Jeżeli nie uda się wysłać wiadomości Braille Sense wyświetli komunikat: „wysyłanie wiadomości zakończone niepowodzeniem”. Jeżeli to nastąpi, to  niedostarczona wiadomość zostanie zapisana do folderu „skrzynka przechowywania”. Po wysłaniu lub nie wiadomości nastąpi powrót do folderu „skrzynka odbiorcza”.
Jeżeli ustawiliśmy domyślne konto pocztowe, to Braille Sense wyświetli nazwę tego konta podczas wyboru konta, z którego chcemy wysyłać naszą pocztę (krok nr 5 na powyższej liście). W innym wypadku konta zostaną wyświetlone w kolejności alfabetycznej. (Informacje o ustawianiu domyślnego konta pocztowego znajdują się w rozdziale 7.5.1.1).
W polach: „do”, „do wiadomości?”, oraz “do wyłącznej wiadomości?” można wpisać więcej niż jeden adres e-mail. Można skorzystać również z adresów przechowywanych w Braille Sense przeszukując listę adresów. Ta metoda zostanie szczegółowo opisana w rozdziale 7.2.3.2. (Wysyłanie wiadomości do wielu adresatów), oraz w rozdziale 7.2.3.3. (Przeszukiwanie listy adresowej).
Aby dołączyć plik do wiadomości należy uruchomić polecenie „wstaw plik załącznika”, co zostanie opisane w rozdziale 7.2.3.1 (dołączanie pliku). Czynność ta winna zostać wykonana między krokiem nr 13 i 14 na naszej liście czynności. 
Jeżeli chcemy przerwać pisanie bądź wysyłanie listu, to można to zrobić w dowolnym momencie przed wykonaniem kroku nr 14, korzystając z klawiszy „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”. Wówczas Braille Sense powróci do skrzynki odbiorczej.
8.2.3.1. Wysyłanie plików załączników
Plik załącznika można dołączyć do wiadomości e-mail podczas pisania listu, wprowadzania adresu odbiorcy wiadomości, adresu ukrytego adresata wiadomości, lub jej tematu. Procedura załączania plików jest następująca:
1) W trakcie pisania treści listu aktywować menu „e-mail” przyciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2”. Wówczas pojawi się na linijce brajlowskiej Menu „plik”.
2) Nacisnąć klawisz „Enter” aby je otworzyć. W tym momencie zobaczymy polecenie „napisz nową wiadomość”.
3) Naciskając „odstęp-4” przejść do „dołącz plik”.
4) Nacisnąć klawisz „Enter” na poleceniu „dołącz plik”. Wówczas otwarta zostanie lista plików. do tego punktu Można przejść bezpośrednio z okna pisania wiadomości tzn. bez konieczności aktywowania menu programu pocztowego (punkt 1 na liście czynności) naciskając gorący klawisz „Enter-f (punkty 1-2-4)”.
5) Domyślnym folderem dla listy plików jest znajdujący się na dysku fleszowym „flashdisk” folder „upload”. Jeśli, z jakichkolwiek powodów, w folderze „upload” nie ma żadnych plików Braille Sense wyświetli komunikat „no list”. W tej sytuacji można skorzystać z menedżera plików lub przejść do żądanego pliku wykorzystując klawisze nawigacyjne przedstawione poniżej.
A oto lista klawiszy nawigacyjnych:
Przejść do folderu nadrzędnego:  Backspace.
Przejść do poprzedniej pozycji z listy:  Odstęp-1.
Przejść do następnej pozycji z listy:  Odstęp-4.
Przejść na początek listy:  Odstęp-1-2-3.
Przejść do końca listy:  Odstęp-4-5-6.
6) Przejść do żądanego pliku i nacisnąć klawisz „Enter”. Jeżeli chcemy załączyć więcej niż jeden plik należy przejść do żądanego pliku a następnie nacisnąć klawisz „odstęp”. Przed nazwą tak zaznaczonego pliku pojawi się znak „*” (gwiazdka). Zaznaczone pliki dołączamy przyciskając jak poprzednio „Enter”.
7) Jeżeli zaznaczone pliki zostaną dołączone Braille Sense zwróci komunikat: „xx załączników” i przejdzie do miejsca, w którym rozpoczęliśmy wykonywanie punktu 1 z naszej listy czynności. Liczba „xx” jest liczbą załączonych plików. 
Jeżeli do listy będzie dołączony jakiś załącznik, to Braille Sense wyświetli komunikat: “załącznik: (nazwa pliki załącznika) xx/yy (rozmiar pliku)”. Cyfry „yy” oznaczają całkowitą liczbę załączników, natomiast „xx” jest numerem właśnie dodawanego załącznika.
Można wybrać i zaznaczyć plik używając klawiszy „odstęp-1” lub „odstęp-4”. Jeśli na liście załączników znajduje się jakiś niepożądany plik można go usunąć naciskając „odstęp-d (punkty 1-4-5)”. Po przyciśnięciu tego klawisza pojawi się komunikat „usunąć (nazwa pliku) plik? Tak”. Jeżeli w tym miejscu naciśniemy klawisz „Enter”, to wskazany plik zostanie usunięty z listy plików załączników. Jeśli natomiast naciśniemy klawisz „odstęp” i tym samym zmienimy nasz wybór z „tak” na „Nie” a następnie naciśniemy klawisz „Enter” zaznaczenie pliku zostanie usunięte a sam plik pozostanie na liście plików załączników. 
8.2.3.2. Wysyłanie listów do wielu odbiorców
Podczas redagowania wiadomości można w polach adresatów wiadomości wpisać więcej niż jeden adres odbiorcy, odbiorcy kopii oraz odbiorcy tajnej kopii listu elektronicznego. Jeśli w dowolnym z Tych pól wpiszemy więcej niż jeden adres, to ten sam email zostanie wysłany do wszystkich adresatów w tym samym czasie. 
Wpisując więcej niż jeden adres należy je rozdzielić znakami „;” „ (punkty 5-6)” lub „,” „(punkt 6)”.
Przykładowo: “sense@braillesense.com;hims@braillesense.com”.
8.2.3.3. Przeszukiwanie listy adresowej
Pola „adresat”, „do wiadomości”, oraz „ukryta kopia do wiadomości” można wypełnić korzystając z listy adresowej bez konieczności ręcznego pisania adresu.
Lista adresów to adresy poczty elektronicznej które zostały umieszczone w niej poprzez „książkę adresową” oraz wpisywane tam bezpośrednio z odebranego listu co zostało dokładniej wyjaśnione w punkcie 7.2.2.3.
Aby przeszukiwać listę adresową należy wykonać następujące czynności:
1) Otworzyć menu „email” przyciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2” gdy kursor znajduje się w jednym z pól „odbiorca”, „kopia do”, ukryta kopia do”. Wówczas zostanie wyświetlone Menu „plik”.
2) Nacisnąć klawisz „enter” aby je otworzyć.
3) Nacisnąć strzałkę „odstęp-4”, aby przejść do „wyszukaj adres”.
4) Nacisnąć klawisz „enter”, aby uruchomić to polecenie. Wówczas zostanie wyświetlony komunikat: “słowo kluczowe listy adresowej”. Naciśnięcie gorącego klawisza “Enter-l (punkty 1-2-3)” spowoduje przejście do tego miejsca wprost z pól wprowadzania adresu.
5) Teraz należy wpisać nazwisko żądanego odbiorcy listu w polu „słowo kluczowe listy adresowej” i nacisnąć klawisz „Enter”. Można również skorzystać z klawisza „tab (odstęp-4-5) aby przejść do przycisku „potwierdź” i wówczas nacisnąć klawisz „Enter”. 
6) Teraz wyświetlony zostanie komunikat „znaleziono xx adresów” i pierwszy z listy znalezionych adresów pojawi się na linijce brajlowskiej. Cyfry xx oznaczają liczbę adresów w książce adresowej w których jest takie samo nazwisko odbiorcy. 
7) Teraz należy nacisnąć „odstęp-1” lub „odstęp-4” aby przejść do żądanego adresu, a następnie nacisnąć klawisz „Enter” gdy zostanie on wyświetlony. Można wybrać więcej niż jeden adres naciskając klawisz „odstęp”. Gdy już wybraliśmy adresatów naszej wiadomości trzeba tylko nacisnąć klawisz „Enter”.
8) Wówczas wybrany adres lub adresy zostaną umieszczone odpowiednio w polu „adresat”, „do wiadomości” lub „ukryta kopia do wiadomości”.
W punkcie 5, i następnych, jeśli nie wpiszemy żadnej nazwy żądanego adresu to wyświetlone zostaną wszystkie adresy z listy adresowej.
W punkcie 5 jeśli nie zostanie odnaleziony żaden pasujący do żądanej nazwy adres, to ukaże się komunikat: „nie znalezione elementu” a pole „słowo kluczowe listy adresowej” zostanie ponownie wyświetlone.
Natomiast w punkcie 7, i następnych, jeżeli pasująca nazwa zostanie odnaleziona a nie będzie adresu e-mail, to pojawi się komunikat „brak adresu email” i żaden element nie zostanie zaznaczony.
8.2.3.4. Zapisywanie wiadomości jako tekst, oraz do folderu przechowywania.
Jeżeli chcemy wysłać wiadomość później, np.: teraz nie mamy połączenia z internetem, to można ją zapisać w folderze przechowywania. Dostępna tutaj funkcja „zapisz jako tekst” zapisuje emaila jako tekst i umieszcza go w folderze przechowywania.
Poniższe punkty opisują jak zapisać list w postaci tekstu:
1) Otworzyć menu „email” naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2” gdy list jest już napisany. wówczas zostanie wyświetlone Menu „plik”.
2) Nacisnąć klawisz „Enter”.
3) Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do „zapisz jako tekst”.
4) Nacisnąć klawisz „Enter”.
5) Wówczas zostanie otwarte okno dialogowe zapisywania pliku.
6) Na linijce brajlowskiej ukaże się komunikat: „nazwa pliku? Beznazwy.txt”. Do tego miejsca można przeskoczyć wprost z okna pisania wiadomości korzystając z gorącego klawisza „odstęp-s (Punkty 2-3-4).
7) Nacisnąć klawisz „Enter” na „nazwa pliku? Temat pisanej wiadomości@.txt” lub nacisnąć „tab (odstęp-4-5)” aby wybrać przycisk „potwierdź”.
8) Wówczas wiadomość zostanie zapisana jako „temat pisanej wiadomości@.txt”.
9) Jeśli chcemy zapisać wiadomość pod jakąś inną nazwą, to należy ją wpisać. Procedura wpisania nazwy pliku jest identyczna jak procedura „zapisz jako” w edytorze tekstu. Można również zmienić ścieżkę do miejsca w którym zapiszemy plik. Zagadnienie zapisywania pliku w edytorze tekstu zostało omówione w rozdziale 4.1.4 niniejszej instrukcji.
10) Po zapisaniu wiadomości Braille Sense powróci do stanu, w którym znajdował się przed wykonaniem punktu 1 z powyższej listy.
Postępując zgodnie z wyjaśnieniami zamieszczonymi powyżej zapiszemy naszą wiadomość jako „bez nazwy.txt”w folderze “flashdisk/email/storagebox”.
Jeżeli chcemy znaleźć i wysłać tak zapisaną wiadomość należy ją odszukać i wczytać korzystając z funkcji „wyślij wiadomość z folderu przechowywania” co zostanie dokładnie wyjaśnione później.
Jeżeli podczas pisania wiadomości pole „temat” zostawiliśmy puste, to na liście plików zostanie ona wyświetlona jako „bez nazwy”. Jeżeli wiadomość zostanie zapisana w folderze innym niż „flashdisk/email/storagebox” wiadomość nie zostanie odnaleziona gdy uruchomimy polecenie „wyślij wiadomość z folderu przechowywania”. Odnośnie sposobu wysyłania wiadomości zapisanych w folderze przechowywania proszę zapoznać się z rozdziałem 7.3.5 („wysyłanie wiadomości znajdujących się w folderze przechowywania”).
Jeśli w polu „wiadomość” nie wpiszemy żadnego tekstu a będziemy chcieli zapisać taki list W folderze kopii roboczych (storage box), to Braille Sense zwróci komunikat: „Nie ma wielkości do zapisu” i powrócimy do stanu z przed uruchomienia komendy „zapisz jako tekst”.
W sytuacji gdy redagując wiadomość naciśniemy klawisz „odstęp-e (punkty 1-5)” aby przerwać pisanie Braille Sense zaanonsuje „zapisać bieżącą wiadomość? Tak”. Jeśli naciśniemy klawisz „Enter” Braille Sense wykona czynności z powyższej listy opisane w punkcie 5 i następnych. Jeśli nie chcemy zapisywać wiadomości a jedynie powrócić do skrzynki odbiorczej „inbox” należy korzystając z klawisza „odstęp” zmienić „Tak” na „Nie” i zatwierdzić ten wybór klawiszem „Enter”.
Jeśli podczas pisania wiadomości skorzystamy z klawiszy „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)” zamiast „odstęp-e (punkty 1-5)”, to Braille Sense przejdzie do skrzynki odbiorczej bez pytania czy chcemy zapisać właśnie redagowaną wiadomość czy też nie. 
8.2.4. Folder lokalny
Funkcja „folder lokalny” znajduje się w menu „plik”. Umożliwia ona poruszanie się pomiędzy różnymi folderami poczty elektronicznej. Funkcja ta umożliwia również kopiowanie oraz przenoszenie listów pomiędzy różnymi folderami.
Aby użyć tej funkcji należy postąpić w następujący sposób:
1) Otworzyć menu przyciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2”
2) Wówczas nacisnąć „Enter” aby otworzyć menu „plik”.
3) Nacisnąć „odstęp-1” lub „odstęp-4” aby przejść do pozycji „folder lokalny” i nacisnąć klawisz „Enter”.
4) Gdy otwarte jest menu „plik” klawiszem skrótu dla tej funkcji jest „d (punkty 1-4-5)”a gorącym klawiszem jest „Enter-d (punkty 1-4-5)”.
Okno dialogowe „folder lokalny” zawiera 3 elementy: listę nazw folderów, przycisk „potwierdź” oraz przycisk „anuluj". Pomiędzy tymi elementami można się poruszać wykorzystując klawisze „tab („odstęp-4-5”) lub „shift-tab(„odstęp-1-2”)”.
Pierwszym elementem wyświetlonym po otwarciu okna dialogowego „folder lokalny” jest „nazwa folderu? Inbox 1/1”. Na liście nazw folderów widoczne będą tylko te foldery, które znajdują się w folderze „email”. Jest on jednym z folderów w katalogu głównym naszego dysku flash. „x” oznacza liczbę wszystkich folderów zapisanych w folderze „email”. folder do którego chcemy przejść można wybrać korzystając z klawiszy „odstęp-1” lub „odstęp-4”.
Gdy już wybraliśmy folder klawiszem „tab (odstęp-4-5)” należy przejść do przycisku „potwierdź” i nacisnąć klawisz „Enter”, aby otworzyć wskazany folder. Wówczas zostanie wyświetlona lista wiadomości zapisanych we wskazanym folderze. O ile oczywiście folder ten zawiera jakieś wiadomości. Jeżeli wybrano folder przechowywania i nie zawiera on żadnych wiadomości, to Braile Sense powie: „brak wiadomości w folderze przechowywania” i powróci do stanu z przed próby otwarcia folderu przechowywania.
Można także nacisnąć ponownie „tab (odstęp-4-5)” aby przejść do przycisku „anuluj”. Jeżeli po wskazaniu tego przycisku naciśniemy klawisz„Enter” anulujemy wybór folderu. Przyciśnięcie klawiszy „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)” lub „odstęp-e (punkty 1-5)” w dowolnym momencie użytkowania „folderu lokalnego” spowoduje przerwanie wykonywanych tam czynności a pole dialogowe „folder lokalny” zostanie zamknięte. 
Aby kopiować lub przenosić listy elektroniczne pomiędzy różnymi folderami należy zaznaczyć email poprzez przyciśnięcie klawisza „odstęp”. Aby Wyciąć email naciskamy „Enter-x (punkty 1-3-4-6)” oraz aby skopiować „Enter-c (punkty 1-4)”. Następnie należy przejść do folderu w którym chcemy umieścić email korzystając z funkcji „folder lokalny”. Będąc w wybranym folderze klawiszami „Enter-v (punkty 1-2-3-6)” wklejamy list. (Więcej informacji na temat kopiowania i przenoszenia emaili do innych folderów użytkownik znajdzie w rozdziałach: 7.4.10 i 7.4.11).
8.3. Funkcje folderu inbox
8.3.1. Usuwanie listów ze skrzynki odbiorczej (inbox).
Wiadomości odebrane można usuwać ze skrzynki odbiorczej. Możliwe jest usunięcie jednego wybranego listu lub wybór większej liczby wiadomości do jednoczesnego ich usunięcia.
8.3.1.1. Usuwanie pojedynczego listu.
Aby usunąć pojedynczy list należy:
1) Nacisnąć „odstęp-1” lub „odstęp-4”, aby przejść do tematu  listu, który chcemy skasować.
2) Nacisnąć „odstęp-d (punkty 1-4-5)” .
3) Wówczas na linijce brajlowskiej pokaże się komunikat „(tytuł wskazanego emaila) usunąć plik? Tak”.
4) Nacisnąć klawisz „Enter”, aby skasować wybraną wiadomość.
Jeśli chcemy odstąpić od kasowania w punkcie 2 z powyższych należy nacisnąć „odstęp” aby zmienić „Tak” na „Nie” i następnie zatwierdzić ten wybór klawiszem „Enter”. Można również anulować kasowanie naciskając klawisze „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”.
8.3.1.2. Usuwanie więcej niż jednego listu.
W celu usunięcia więcej niż jednego listu należy postąpić w następujący sposób:
1) Korzystając z klawiszy „odstęp-1” lub „odstęp-4” przejść do tematu listu, który chcemy skasować. Można także wskazać list do kasowania gdy jest wyświetlana lista emaili „według daty”.
2) Nacisnąć „odstęp” na liście który chcemy usunąć. Zostanie on zaznaczony.
3) Pojawi się gwiazdka ”*” przed „tytułem”. Natomiast sama etykieta „temat” zniknie, a na linijce brajlowskiej ukaże się „* (temat wiadomości) xx/by”.
4) Wskazać następny list do skasowania naciskając„odstęp-1” lub „odstęp-4” a następnie „odstęp”.
5) Kiedy zostaną wskazane i zaznaczone wszystkie listy do skasowania należy przycisnąć „odstęp-d (punkty 1-4-5)”.
6) Wówczas pokaże się komunikat „Usunąć xx plików? Tak”.
7) Jeżeli przyciśniemy klawisz “Enter” wskazane listy zostaną usunięte z Braille Sense.
Jeśli chcemy anulować usuwanie w momencie gdy wyświetlany jest komunikat: „Usunąć xx plików? Tak” należy zmienić „Tak” na „Nie” korzystając z klawisza „odstęp” o i nacisnąć klawisz „Enter”. Można także wykorzystać klawisze „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”.
8.3.1.3. Usuwanie wiadomości po przez zaznaczanie
Jeżeli chcemy usunąć wiele listów poprzez ich wskazanie można postąpić w następujący sposób:
1) Nacisnąć „odstęp-a (punkt 1)” gdy listy wyświetlane są według tytułów lub według dat.
2) Wówczas wszystkie listy w skrzynce odbiorczej zostaną zaznaczone.
3) Gwiazdka „*” zostanie wyświetlona przed nazwą każdego z nich.
4) Teraz należy nacisnąć „odstęp-d (punkty 1-4-5)”.
5) Zostanie wyświetlony komunikat „Usunąć xx plików? Tak”
6) Gdy przyciśniemy klawisz “Enter” zaznaczone wiadomości zostaną skasowane.
Jeśli chcemy skasować grupę następujących po sobie kolejno wiadomości należy:
1) Nacisnąć „Enter-b (punkty 1-2)” na pierwszym liście od którego ma być rozpoczęte kasowanie.
2) Naciskając „odstęp-4” przejść do ostatniej wiadomości z grupy do skasowania.
3) Po czym przycisnąć „odstęp-d (punkty 1-4-5)”.
4) Zostanie wyświetlony komunikat:  „Usunąć xx plików? Tak”.
5) Jeśli chcemy je skasować, to naciskamy w tym miejscu klawisz “Enter”.
Naciśnięcie klawiszy „Enter-b (punkty 1-2)” powoduje zaznaczenie plików podobnie jak funkcja „rozpocznij zaznaczanie” w edytorze tekstu. Przed tematem  zaznaczonych wiadomości pojawi się znak gwiazdki ”*”.
Jeżeli zaznaczyliśmy wiadomości naciskając „Enter-a (punkt 1)” lub „Enter-b (punkty 1-2)” a chcemy zrezygnować z kasowania, to należy, gdy wyświetlany jest komunikat: „Usunąć xx plików? Tak”, zmienić, za pomocą klawisza „odstęp”,  “Tak”  na „Nie”  i wówczas nacisnąć klawisz „Enter”. Operację powyższą można także anulować korzystając z klawiszy „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”.
8.3.2. Odpowiedz autorowi i odpowiedz wszystkim.
Gdy odpowiadamy na otrzymany email, możemy go przeredagować lub dodać wiadomość do oryginalnego listu. Można również wysłać ten list do jakiegoś nowego odbiorcy. Przykładowo można odpowiedzieć na list, który otrzymaliśmy wcześniej. A oto przykład: Przypuśćmy, że list zawiera następujące informacje:
Adres nadawcy:  hims@brailleSense.com
Tytuł  emaila:  Welcom to HIMS
Na taki list można odpowiedzieć wykonując następujące czynności:
1) Wywołać menu naciskając klawisze „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2”, gdy kursor znajduje się w polu daty, tematu lub w polu treści wiadomości.
2) Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do menu „wiadomość”.
3) Nacisnąć klawisz „Enter”.
4) Wówczas zostanie wyświetlone polecenie: „odpowiedz”.
5) Nacisnąć klawisz „Enter” na tym poleceniu.
6) Wówczas na linijce brajlowskiej zostanie wyświetlony komunikat: „wiadomość?”.
7) Użytkownik zobaczy tekst źródła wiadomości a poniżej wyświetlona zostanie wiadomość tak, jak była ona widoczna podczas czytania po otwarciu w programie pocztowym. Aby przejść do tego miejsca omijając kroki omówione powyżej należy skorzystać z gorącego klawisza „enter-r (punkty 1-2-3-5)”.
8) Nacisnąć „shift-tab (odstęp-1-2)”, aby przejść do dowolnego pola wprowadzania adresu („adresat?” „do wiadomości?” lub „do wyłącznej wiadomości?”) lub do pola „temat?”.
9) W polu “temat?” pojawi się tekst: “temat? Re: Welcome to HIMS”, a w polu „adresat” pojawi się tekst:  “adresat?” hims@braillesense.com”.
10) Nacisnąć „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do pola „wiadomość?”.
11) Wpisać w nim wiadomość jaką użytkownik chce dopisać lub przeredagować. Wiadomość wpisujemy w taki sam sposób jak to już było opisane w punkcie 14 rozdziału 7.2.3. (Wysyłanie wiadomości).
12) Naciskamy Enter-s (punkty 2-3-4), aby wysłać wiadomość.
Po naciśnięciu gorącego klawisza „Enter-r (punkty 1-2-3-5)” można napisać wiadomość w taki sposób jak to było już opisane w rozdziale 7.2.3 niniejszej instrukcji (wysyłanie wiadomości). Można dołączyć plik, dodać lub usunąć adresata listu, a także pisać tekst wiadomości.
Aby dodać kolejnego adresata listu należy postąpić tak, jak to zostało pisane w punkcie 5. Na powyższej liście czynności. Należy nacisnąć przycisk sprowadzania kursora, który znajduje się w miejscu gdzie chcemy dodać adresata listu i wpisać w tym miejscu nowy adres email. Wpisując adres email należy użyć brajla komputerowego.
Podczas odpowiadania na wiadomość możemy nasz list zapisać tak, jak to opisano w rozdziale 7.2.3.4. Wiadomość zostanie zapisana w folderze przechowywania (należy o nim myśleć tak, jak o folderze „kopie robocze” w programie Microsoft Outlook. Przyp. Tłum.).
Aby odpowiedzieć na wiadomość można skorzystać z funkcji „odpowiedz” lub, analogicznie działającej, „odpowiedz wszystkim”. Używając funkcji  „odpowiedz” odsyłamy wiadomość jedynie do nadawcy listu. Używając zaś „odpowiedz wszystkim" odsyłamy list do jego nadawcy oraz do wszystkich innych jego adresatów. Jednakże funkcja  „odpowiedz wszystkim” nie odsyła wiadomości do nas mimo, iż znajdowaliśmy się przecież na liście jej adresatów.
Aby uruchomić funkcję „odpowiedz wszystkim” należy:
1) Otworzyć menu naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2”.
2) Następnie przycisnąć „odstęp-1” lub „odstęp-4”, aby przejść do „wiadomość”.
3) Nacisnąć „Enter”  na „wiadomość”.
4) Użyć klawiszy „odstęp-4”, aby przejść do „odpowiedz wszystkim” i nacisnąć klawisz „Enter”. Funkcje „odpowiedz wszystkim” można również aktywować bez rozwijania menu korzystając z gorącego klawisza „backspace-r (punkty 1-2-3-5)”. Jeżeli uruchomimy funkcję „odpowiedz wszystkim”, to w polu edycyjnym „adresat?” będą widoczne wszystkie adresy osób, do których wysłana była wiadomość, na którą odpowiadamy, jak i adres nadawcy, od którego otrzymaliśmy tę wiadomość. Teraz można wysłać list wykonując te same czynności, które opisane wykonalibyśmy odpowiadając na wiadomość pojedynczemu adresatowi.
8.3.3. Prześlij dalej.
Przesyłanie dalej oznacza, że wiadomość, którą otrzymaliśmy w poczcie elektronicznej, prześlemy do innej osoby. Do przesyłanej wiadomości Możemy dopisać własny tekst, lub ją przeredagować. Można także zmienić temat tej wiadomości lub załączyć do niej pliki. Posłużmy się zatem przykładem, aby wyjaśnić w jaki sposób używać funkcji „prześlij dalej”. Załóżmy, że otrzymaliśmy w naszej poczcie elektronicznej następującą wiadomość:
adres nadawcy listu:  hims@braillesense.com
temat wiadomości:  Welcome to HIMS
Można przesłać ten list do innej osoby wykonując następujące czynności:
1) Wywołać menu naciskając klawisze „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2”, gdy wyświetlane jest pole „temat”, „data” lub „wiadomość”.
2) Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do menu „wiadomość”.
3) Nacisnąć klawisz „Enter”. Wówczas na linijce brajlowskiej pojawi się polecenie „odpowiedz”.
4) Korzystając z kombinacji klawiszowej „odstęp-4” przejść do „prześlij dalej”.
5) Nacisnąć klawisz „Enter”.
6) Wówczas zostanie wyświetlone pole „adresat?”. Funkcję „prześlij dalej można uruchomić korzystając z gorącego klawisza „Enter-f (punkty 1-2-4)”. Wpisując adres pocztowy nowego odbiorcy przesyłanej wiadomości należy korzystać z brajla komputerowego.
7) Nacisnąć klawisz „tab(odstęp-4-5)”, aby przejść do pola „do wiadomości?”, “ukryte do wiadomości” lub “temat”.
8) W polu “temat?” pojawi się tekst: “temat? Fw: Welcome to HIMS”.
9) Nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do pola „wiadomość?”.
10) Tekst wiadomości  będzie miał następującą postać: „wiadomość? ------ wiadomość oryginalna-----„.
Napisać wiadomość taką samą metodą jak opisana w rozdziale 7.2.3 (Wysyłanie wiadomości).
Od punktu 5 procedury, o której mowa sposób pisania wiadomości jest taki sam jak opisany w rozdziale 7.3.2. Można zatem do przekazywanej wiadomości dodawać innych adresatów oraz dołączać do niej pliki załączników.
Można również zapisać redagowaną wiadomość w folderze przechowywania tak, jak to opisano w rozdziale 7.2.3.4.
8.3.4. Zapisywanie odebranej wiadomości.
Możliwe, że podczas czytania listu zajdzie potrzeba zapisania listu jako dokument. Aby to zrobić należy wykonać następujące czynności:
1) Nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2”, aby Otworzyć menu programu pocztowego.
2) Wówczas zostanie wyświetlone Menu „plik”.
3) Nacisnąć klawisz „Enter”.
4) Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do polecenia „zapisz jako tekst”.
5) Nacisnąć klawisz „Enter”, na poleceniu „zapisz jako tekst”.
6) Wówczas zostanie otwarte okno dialogowe takie, jak podczas zapisywania tekstu.
7) Braille Sense pokaże komunikat: „nazwa pliku? Temat czytanej wiadomości.txt. Do tego miejsca można przejść korzystając z gorącego klawisza „odstęp-s (punkty 2-3-4)”.
8) Nacisnąć klawisz „Enter” gdy wyświetlany jest komunikat: „nazwa pliku? Temat czytanej wiadomości.txt” lub nacisnąć  „tab (odstęp-4-5)” aby wybrać przycisk „potwierdź” i nacisnąć klawisz „enter”. Nazwa pliku może zostać zmieniona tak, jak to opisano w rozdziale 4.1.4 punktyczącym funkcji zapisz jako w edytorze tekstu.
9) Po zapisaniu wiadomości Braille Sense automatycznie powróci do punkty 1 z omówionej powyżej listy.
Wiadomość zostanie zapisana jako plik tekstowy o nazwie: „(temat czytanej wiadomości).txt” w folderze “flashdisk/work”. Nie można zmienić formatu zapisywanej wiadomości. Można natomiast tak zapisaną wiadomość odczytać w edytorze tekstu.
Aby anulować polecenie „zapisz jako tekst” należy w punkcie 5 z omówionej powyżej listy nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)” jeszcze raz tak, aby przejść do przycisku „anuluj” a następnie nacisnąć klawisz „enter”. Można też po prostu nacisnąć „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”.
8.3.5. Wysyłanie wiadomości zapisanych w folderze przechowywania.
W folderze przechowywania można znaleźć dwa rodzaje wiadomości.
Wiadomość, którą użytkownik zapisał tak, jak to wyjaśniono  w rozdziale 7.2.3.4 (Zapisywanie wiadomości jako tekst, i do folderu przechowywania).
Wiadomości, które nie zostały wysłane z powodu błędu sieci lub innej przyczyny.
Aby wysłać ponownie wiadomość zapisaną w folderze przechowywania należy wykonać następujące czynności:
1) Gdy znajdujemy się w oknie skrzynki odbiorczej nacisnąć klawisze „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2”, aby rozwinąć menu programu pocztowego.
2) Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do menu „wiadomość”.
3) Nacisnąć klawisz „Enter”. Wówczas na linijce brajlowskiej pojawi się polecenie „odpowiedz”.
4) Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do polecenia „wysłana wiadomość w folderze przechowywania”.
5) Nacisnąć klawisz „Enter”. Wówczas zostaną wyświetlone tematy wiadomości zapisanych w folderze przechowywania. Aby przejść do tego miejsca wprost ze skrzynki odbiorczej bez potrzeby rozwijania menu można posłużyć się gorącym klawiszem „Enter-s (punkty 2-3-4)”.
6) Korzystając z klawiszy „odstęp-4” lub „odstęp-1” odszukać wiadomość, która ma być wysłana ponownie. Teraz można ją wysłać tak, jak to opisano w punkcie 16 rozdziału 7.2.3 (Wysyłanie poczty elektronicznej.)
Listy przechowywane w folderze przechowywania mają następujące elementy: „temat?”, “ADRESAT”, “kopia do wiadomości”, “ukryta kopia do wiadomości”, “tekst wiadomości”, “załącznik”. To ostatnie pole jest oczywiście wyświetlane tylko wówczas, gdy do listu dołączony jest plik. Do poruszanie się między tymi polami służą klawisze „tab (odstęp-4-5)” lub „shift-tab (odstęp-1-2)”. Pomiędzy poszczególnymi listami Aby przechodzić od jednej do drugiej wiadomości należy używać klawiszy „odstęp-1” lub „odstęp-4”.
Wiadomość zapisaną w folderze przechowywania można modyfikować. W punkcie 5 z powyższej listy, gdy wyświetlany jest temat wiadomości należy nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)” i przejść do elementu, który chcemy zmodyfikować np.: „adresat” lub „tekst wiadomości” itd. Można wówczas zmodyfikować wszystkie elementy wiadomości z wyjątkiem jej „tematu”.
Aby wyjść z okna „wysłana wiadomość w skrzynce danych” należy skorzystać z klawiszy „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”. Nastąpi wówczas powrót do „skrzynki odbiorczej”.
8.3.6. Drukowanie wiadomości
List elektroniczny Można wydrukować korzystając z drukarki brajlowskiej lub czarnodrukowej. Aby wydrukować wiadomość na drukarce czarno drukowej należy:
1) Połączyć Braille Sense z drukarką atramentową kablem dostarczonym przez producenta drukarki. Port drukowania musi być taki sam jak ten ustawiony w „ustawienia drukowania” w „menu opcji”.
2) Nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2”, aby aktywować menu.
3) Wówczas zostanie wyświetlone menu „plik”.
4) Nacisnąć klawisz „Enter”.
5) Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do „drukuj email”.
6) Nacisnąć klawisz „Enter”.
7) Teraz zostanie otwarte okno dialogowe a wyświetlaną w nim opcją jest„drukarka czarnodrukowa”. Aby przejść do tego miejsca bez rozwijania menu można skorzystać z gorącego klawisza „odstęp-p (punkty 1-2-3-4)”.
8) Nacisnąć klawisz „Enter” na „drukarka czarnodrukowa”.
9) Można także korzystając z klawisza „tab (odstęp-4-5)” przejść do przycisku „potwierdź” i dopiero wówczas nacisnąć klawisz „Enter”.
10) Wówczas wybrany email będzie drukowany na drukarce czarnodrukowej.
Jeżeli chcemy drukować na drukarce brajlowskiej należy w punkcie 5 z listy powyżej nacisnąć „odstęp”, aby zmienić w omawianym tam oknie dialogowym opcję „drukarka czarnodrukowa” na „drukarka brajlowska” a następnie nacisnąć klawisz „enter”.
Jeżeli chcemy opuścić funkcje drukowania należy klawiszem „tab (odstęp-4-5)” wskazać przycisk „anuluj” i zatwierdzić ten wybór klawiszem „Enter”. Można również po prostu skorzystać z klawiszy „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”.
8.4. Menu edycja
Menu edycja składa się z następujących elementów: „zaznacz wszystko”, „rozpocznij zaznaczanie”, „kopiuj”, „wklej”, „wytnij”, „skasuj”, „idź do nieprzeczytanej wiadomości”, „znajdź”, „znajdź ponownie”, „kopiuj do folderu” oraz „przejdź do folderu”.
Aby otworzyć menu „Edycja” należy nacisnąć klawisze „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2” a następnie za pomocą klawiszy strzałek odnaleźć pozycję „Edycja” i nacisnąć klawisz „Enter”.
8.4.1. Zaznacz wszystko
Funkcja „zaznacz wszystko" umożliwia zaznaczenie wszystkich możliwych do zaznaczenia elementów w tym miejscu programu pocztowego, w którym ją uruchomiliśmy. Używając jej możemy równie dobrze zaznaczyć tekst otwartej wiadomości jak wszystkie wiadomości na liście w jakimś folderze.
Aby uruchomić funkcję „zaznacz wszystko” należy nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2” a następnie za pomocą klawisza „odstęp-4” przejść do „edycja” i nacisnąć klawisz „enter”. Wówczas pojawi się opcja „zaznacz wszystko, na której także naciskamy klawisz „enter”. w menu „Edycja” można użyć skrótu klawiszowego, którym jest litera „a (punkt 1)” lub skorzystać z gorącego klawisza „enter-a (punkt 1)” uruchamiając funkcję „zaznacz wszystko bez konieczności wywoływania menu.
8.4.2. Rozpocznij Zaznaczanie 
Funkcja „rozpocznij zaznaczanie” umożliwia zaznaczenie części tekstu którą chcemy edytować. Podczas korzystania z tej funkcji kursor pojawi się jako migające „punkty 1-2-3-4-5-6-7-8”. Zmiany dokonywane za pomocą tej funkcji będą punktyczyć jedynie zaznaczonego tekstu i nie będą one punktyczyć tekstu znajdującego się poza obszarem zaznaczenia. Funkcja „rozpocznij zaznaczanie” jest bardzo przydatna zwłaszcza do kopiowania, wycinania i wklejania choć można jej także używać do utworzenia zbioru wybranych wiadomości. Zaznaczenie obszaru w dokumencie wykonuje się ustawiając kursor w miejscu, w którym chcemy rozpocząć zaznaczanie. Aby użyć tej funkcji należy nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2” żeby otworzyć menu „Edycja” a następnie klawisz „Enter” kiedy wyświetlane jest polecenie „rozpocznij zaznaczanie”. Można także skorzystać ze skrótu klawiszowego „b (punkty 1-2). (działa tylko w menu „Edycja”). Gorącym klawiszem do uruchomienia tej funkcji podczas edycji dokumentu jest „Enter-b (punkty 1-2)". Koniec zaznaczanego obszaru znajduje się tam gdzie umieściliśmy kursor po uruchomieniu początku zaznaczania. Dla przykładu jeżeli chcemy zaznaczyć napisane w dokumencie słowo „matka” należy ustawić kursor tuż przed literą „m”, uruchomić początek zaznaczania a następnie ustawić kursor dokładnie za literą „a”. W ten sposób zaznaczymy całe słowo.
8.4.3. Kopiuj
Funkcja kopiuj dostępna jest tylko wtedy, gdy otwarta jest wiadomość. Po zaznaczeniu obszaru w wiadomości należy nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2” aby otworzyć menu, następnie przycisnąć „odstęp-4” aby przejść do „Edycja” i „Enter” żeby otworzyć menu „Edycja”. Po wykonaniu tych czynności należy nacisnąć „odstęp-4” aby przejść do polecenia "kopiuj" a następnie nacisnąć klawisz  „Enter”. W menu „Edycja” można skorzystać ze skrótu klawiszowego „c (punkty 1-4)”. Gorącym klawiszem do uruchomienia tej funkcji wprost z okna dokumentu jest „Enter-c (punkty 1-4)”.
Jeżeli skopiujemy zaznaczony fragment tekstu, to zostanie on zapisany do schowka. Schowek jest jakby przestrzenią wirtualną, w której skopiowane dane przechowywane są tymczasowo. Jednakże jeżeli do schowka skopiujemy inne dane, to treść, którą skopiowaliśmy wcześniej do schowka, zostanie stamtąd usunięta i zastąpiona danymi świeżo skopiowanymi do schowka.
8.4.4. Wklej 
Funkcja „wklej” dostępna jest tylko wtedy, gdy otwarta jest wiadomość email. Aby wkleić dane ze schowka, należy nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub „F2” a następnie nacisnąć klawisz „Enter” kiedy zaznaczone jest menu „Edycja”, aby je otworzyć. W kolejnym kroku należy naciskając kilkukrotnie „odstęp-4” przejść do polecenia „wklej” i nacisnąć klawisz „enter”. Można także skorzystać ze skrótu klawiszowego „v (punkty 1-2-3-6)”. (Działa tylko w menu edycja). Aby wkleić zaznaczony fragment bez konieczności rozwijania menu Można użyć gorącego klawisza „Enter-v (punkty 1-2-3-6)”.
8.4.5. Wytnij
Funkcja „wytnij” dostępna jest tylko wtedy, gdy otwarta jest wiadomość email. Aby wyciąć zaznaczony fragment należy otworzyć menu programu pocztowego naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2” a następnie nacisnąć klawisz „Enter” kiedy zaznaczone jest menu „Edycja”, aby je otworzyć. W kolejnym kroku należy naciskając kilkukrotnie „odstęp-4”przejść do polecenia „wytnij” i nacisnąć klawisz „enter. Skrótem klawiszowym do uruchomienia tego polecenia z menu „edycja jest litera „x (punkty 1-3-4-6)” zaś gorącym klawiszem, który pozwala na wycięcie zaznaczonego fragmentu wprost z okna edycji bez konieczności rozwijania menu jest kombinacja klawiszowa „enter-x (punkty 1-3-4-6)”.
Różnica miedzy „wytnij” a „kopiuj” polega na tym że gdy wybieramy funkcje „wytnij” to zaznaczony fragment nie zostanie przeniesiony do schowka a ponad to będzie on usunięty z dokumentu podczas, gdy funkcja „kopiuj” skopiuje zaznaczony fragment do schowka, oraz nie wymaże tekstu z dokumentu.
8.4.6. Usuń
Aby usunąć zaznaczony fragment lub całą wiadomość email należy nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2” a następnie klawisz „Enter”, gdy zaznaczone jest menu „Edycja”, aby je otworzyć. W kolejnym kroku należy, naciskając kilkukrotnie „odstęp-4”, przejść do polecenia „usuń” i potem nacisnąć klawisz „Enter”. Można także skorzystać ze skrótu klawiszowego „d (punkty 1-4-5)” (działa tylko w menu edycja). Gorącym klawiszem do uruchomienia funkcji „usuń” podczas edycji listu jest kombinacja klawiszowa „Enter-d (punkty 1-4-5)”.
8.4.7. Idź do nieprzeczytanej wiadomości
Funkcja ta pozwala na przejście do następnej nieprzeczytanej wiadomości. Jeżeli użyjemy tej funkcji na ostatniej nieprzeczytanej wiadomości z listy, to spowoduje ona przejście do pierwszej nieprzeczytanej wiadomości. Aby uruchomić tę funkcje w momencie gdy kursor znajduje się w polu tematu, daty lub nadawcy należy otworzyć menu naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2”. następnie należy nacisnąć klawisz „Enter” na menu „Edycja”, aby je otworzyć. W kolejnym kroku Należy przejść do polecenia „idź do nieprzeczytanej wiadomości” i nacisnąć klawisz „Enter”. Skrótem klawiszowym do uruchomienia tej funkcji jest w menu „edycja litera „u (punkty 1-3-6)”. Aby uruchomić funkcję „idź do nieprzeczytanej wiadomości” bez konieczności rozwijania menu można skorzystać z gorącego klawisza „Enter-u (punkty 1-3-6)”.
8.4.8. Znajdź
Funkcja „Znajdź” służy do odnajdywania tekstu w bieżącym folderze pocztowym. Gdy wpiszemy tekst do znalezienia funkcja „znajdź” będzie szukać pasującego tekstu w polach „temat” „data” i/lub „nadawca”. Funkcja ta działa tylko w polach „temat, „data” i „nadawca”. Okno dialogowe „znajdź” składa się z następujących elementów: „znajdź ciąg?” pole edycji, w którym wprowadzamy poszukiwany tekst, przycisk opcji „zakres”, przycisk opcji „kierunek szukania”, przyciski „potwierdź” i „anuluj”. Pomiędzy tymi pięcioma elementami okna dialogowego „znajdź” poruszamy się za pomocą klawiszy „tab (odstęp-4-5)” lub „Shift-tab (odstęp-1-2)”. Skrótem klawiszowym do uruchomienia omawianej tu funkcji jest litera „f (punkty 1-2-4)” a gorącym klawiszem, który pozwala na uruchomienie funkcji „znajdź” bez konieczności rozwijania menu, jest kombinacja klawiszowa „odstęp-f (punkty 1-2-4)”.
Aby uruchomić tę funkcję należy wykonać następujące czynności:
1) Otworzyć menu naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4) lub klawisz „F2”
2) Naciskając klawisz „odstęp-4” przejść do menu „Edycja”.
3) Następnie nacisnąć klawisz „enter”, aby je otworzyć.
4) Nacisnąć „odstęp-4” lub „odstęp-1”, aby przejść do polecenia „znajdź”.
5) Nacisnąć klawisz „enter” lub użyć skrótu klawiszowego „f (punkty 1-2-4)”.
6) Wtedy zostanie otwarte okno dialogowe „znajdź”. Gdy otwieramy okno dialogowe „znajdź” kursor znajduje się w polu edycji „znajdź ciąg?” gdzie można wpisać ciąg znaków, który ma zostać odnaleziony.
7) Po wprowadzeniu poszukiwanego ciągu znaków naciskamy klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku opcji „zakres poszukiwania”. Tutaj można wybrać między następującymi opcjami: „wszystko”, „temat”, „data” i „od”. „wszystko” oznacza tutaj jednoczesne przeszukiwanie pól „temat”, „data” i „od”. Zmian zakresu wyszukiwania dokonuje się naciskając „odstęp-1” lub „odstęp-4”. Wybierając jedną z opcji ustalamy, które pole ma być przeszukiwane.
8) Naciśnięcie klawisza „tab (odstęp-4-5)” spowoduje przejście do kolejnego elementu, którym jest „Kierunek szukania”. Dostępnymi tutaj opcjami są „poprzedni” (szukanie do początku przeszukiwanego zbioru) i „następny” (szukanie do końca). domyślnie kierunek jest ustawiony na „następny”. Jeśli użytkownik chce zmienić kierunek szukania powinien nacisnąć klawisz „odstęp-1” lub „odstęp-4”.
9) Kolejne przyciśnięcie klawisza „tab (odstęp-4-5)” spowoduje przejście do przycisku „potwierdź”. Teraz naciskamy klawisz „enter”, aby rozpocząć wyszukiwanie. Aby rozpocząć wyszukiwanie można także nacisnąć enter w polu „znajdź ciąg?” lub w polu „kierunek szukania”.
10) Jeżeli chcemy zrezygnować z wyszukiwania wystarczy nacisnąć jeszcze raz klawisz „tab (odstęp-4-5)” i przejść w ten sposób do przycisku „anuluj” lub skorzystać z kombinacji „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)” albo „odstęp-e (punkty 1-5)” w dowolnym miejscu omawianego tutaj okna dialogowego. 
8.4.9. Znajdź ponownie
Funkcja „znajdź ponownie” odnajduje kolejne wystąpienie ciągu znaków korzystając z wyników i ustawień funkcji „znajdź”. Oznacza to, że zarówno tekst, zakres, jak i kierunek szukania będą tutaj działać tak, jak przy ostatnim wyszukiwaniu z użyciem funkcji „znajdź”. Funkcja „znajdź ponownie” działa w polu „temat”, „data” lub „nadawca”.
Aby uruchomić funkcję „znajdź ponownie” należy wykonać następujące kroki:
1) Otworzyć menu naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2”.
2) Przejść do menu „edycja” naciskając „odstęp-4”
3) Nacisnąć klawisz „enter”.
4) Naciskając „odstęp-1” lub „odstęp-4” przejść do polecenia „Znajdź ponownie”.
5) Nacisnąć klawisz „enter” na poleceniu „znajdź ponownie”.
6) Klawiszem skrótu dla omawianej tutaj funkcji jest w menu „edycja” litera „g (punkty 1-2-4-5)”.
Aby funkcję „znajdź ponownie” uruchomić bez otwierania menu można skorzystać z gorącego klawisza „backspace-f („bs-f” punkty 1-2-4)”.
8.4.10. Kopiuj do folderu
Funkcja „kopiuj do folderu” umożliwia kopiowanie wiadomości między folderami w obrębie programu pocztowego. Jednakże przy użyciu tej funkcji nie można skopiować emaila do dowolnego folderu, który jest dostępny poprzez menadżer plików. Załóżmy dla przykładu, że w naszym programie pocztowym mamy folder „skrzynka odbiorcza” i inny folder, który sami utworzyliśmy nazwany „ważne wiadomości”. Funkcja „kopiuj do folderu” umożliwi skopiowanie wiadomości ze skrzynki odbiorczej do folderu „ważne wiadomości”. (poruszanie się pomiędzy folderami zawierającymi wiadomości email zostało omówione w rozdziale 7.2.4).
Okno dialogowe omawianej tutaj funkcji składa się z sześciu elementów: 
„lista folderów”, przycisk „utwórz folder”, przycisk „skasuj folder”, przycisk „zmień nazwę folderu”, przyciski „potwierdź” i „anuluj”. Do poruszania się pomiędzy tymi elementami służą klawisze „tab (odstęp-4-5)” lub „Shift-tab (odstęp-1-2)”. Pomiędzy pozycjami na liście folderów poruszamy się za pomocą strzałek „odstęp-1” i „odstęp-4”. Jeżeli chcemy anulować wykonanie funkcji w omówionych powyżej oknach dialogowych należy nacisnąć klawisze „odstęp-e(punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”
Aby skopiować email do folderu należy wykonać następujące kroki:
1) Za pomocą klawisza „odstęp” Zaznaczyć wiadomość, którą chcemy skopiować. Można też utworzyć zbiór wiadomości korzystając z funkcji „początek zaznaczania” i naciskając „enter-b (punkty 1-2)” jak to omówiono w rozdziale 7.4.2.
2) Otworzyć menu naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2”
3) Za pomocą klawiszy strzałek przejść do menu „Edycja” a następnie nacisnąć klawisz „Enter”, aby je otworzyć.
4) W kolejnym kroku, za pomocą strzałek (odstęp-1) lub odstęp-4) przejść do polecenia „kopiuj do folderu” i nacisnąć klawisz “Enter” co spowoduje otwarcie stosownego okna dialogowego.
5) Skrótem klawiszowym dla funkcji „kopiuj do folderu” jest w menu „edycja” litera „p (punkty 1-2-3-4)” zaś gorącym klawiszem do jej uruchomienia bez potrzeby otwierania menu jest kombinacja klawiszowa „backspace-c (bs-c punkty 1-4)”.
6) Na liście folderów wybrać folder, do którego nasze wiadomości mają zostać skopiowane i nacisnąć klawisz „enter” lub przejść do przycisku „potwierdź i nacisnąć klawisz „enter”. Teraz zbiór przeznaczonych do skopiowania wiadomości zostanie skopiowany do wybranego folderu lecz kursor powróci do folderu, z którego kopiowaliśmy wiadomości.
7) Gdy w omówionym powyżej oknie dialogowym naciśniemy klawisz „enter” na przycisku „utwórz folder” spowoduje to otwarcie nowego okna dialogowego, w którym znajdziemy trzy elementy: „nazwa folderu”, przycisk „potwierdź” oraz przycisk „anuluj”. Tutaj w polu edycji „nazwa folderu” Można wprowadzić nazwę folderu, który chcemy utworzyć. Teraz wystarczy nacisnąć klawisz „Enter”, aby utworzyć nowy folder emailowy. Można też za pomocą klawisza „tab (odstęp-4-5)” przejść do przycisku „potwierdź” i wtedy nacisnąć klawisz „enter”.
8) Naciśnięcie klawisza „Enter” na przycisku „skasuj folder” spowoduje skasowanie wybranego folderu z listy folderów. Zanim folder zostanie skasowany, Braille Sense poprosi o potwierdzenie kasowania. pomiędzy odpowiedziami „tak” i „nie” można się przełączać za pomocą klawisza „odstęp” Po wybraniu odpowiedzi „tak” lub „nie” naciskamy klawisz „Enter”.
9) Skrzynka odbiorcza i folder przechowywania są zabezpieczone przed kasowaniem, tak więc próba ich skasowania będzie nieskuteczna. Jeżeli spróbujemy skasować skrzynkę odbiorczą lub folder przechowywania to usłyszymy dźwięk ostrzegawczy, który informuje nas o błędzie.
10) W oknie dialogowym „kopiuj do folderu” Gorącym klawiszem służącym do kasowania folderów z prezentowanej tam listy jest „odstęp-d(punkty 1-4-5)”.
Naciśnięcie przycisku „zmień nazwę folderu”, podobnie, jak to miało miejsce w przypadku przycisku „utwórz folder”, otwiera okno dialogowe, które wygląda dokładnie tak, jak okno dialogowe „utwórz folder”. Jedyną różnicą jest, że w polu edycji „nazwa folderu?” znajduje się nazwa folderu wybrana wcześniej z listy dostępnych folderów emailowych. W tym miejscu można wpisać nową nazwę, którą chcemy nadać wybranemu folderowi.  Teraz wystarczy nacisnąć klawisz „enter” lub przejść za pomocą klawisza „tab (odstęp-4-5)” do przycisku „potwierdź” i nacisnąć klawisz „enter”.
8.4.11. Przejdź do folderu
Funkcja „przejdź do folderu” pozwala na przenoszenie listów z jednego folderu pocztowego do innego, jednakże nie można za jej pomocą przenosić wiadomości z folderów pocztowych do zwykłych folderów dostępnych za pomocą menedżera plików. Powiedzmy, że mamy już folder „skrzynka odbiorcza” oraz folder, który utworzyliśmy nadając mu nazwę „ważne”. Funkcja „przejdź do folderu” umożliwiłaby nam przeniesienie wiadomości ze skrzynki odbiorczej do folderu „ważne”. (zagadnienie poruszania się pomiędzy folderami pocztowymi zostało omówione w rozdziale 7.2.4).
W oknie dialogowym omawianej tutaj funkcji znajdziemy 6 elementów: „lista folderów”, przycisk „utwórz folder”, przycisk „skasuj folder”, przycisk „zmień nazwę folderu”, przyciski „potwierdź” i „anuluj”. Do poruszania się pomiędzy wymienionymi powyżej elementami służą klawisze „tab (odstęp-4-5)” lub „Shift-tab (odstęp-1-2)” zaś po liście folderów poruszamy się za pomocą strzałek „odstęp-1” i „odstęp-4”. Aby anulować operacje przeprowadzane w powyższych oknach dialogowych należy użyć klawiszy „odstęp-e (punkty 1-5)” lub "odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”.
Aby przenieść wiadomość do folderu należy wykonać następujące kroki:
za pomocą klawisza „odstęp” Zaznaczyć list, który chcemy przenieść lub utworzyć zbiór wiadomości do przeniesienia posługując się, uruchamianą za pomocą gorącego klawisza „enter-b (punkty 1-2)”, funkcją „rozpocznij zaznaczanie” tak, jak to było omówione w rozdziale 7.4.2.
1) Przejść do menu naciskając klawisz „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2”
2) Za pomocą klawiszy „odstęp-1” lub „odstęp-4” przejść do menu „Edycja” i nacisnąć klawisz „Enter”, aby je otworzyć.
3) Teraz trzeba odnaleźć polecenie „przejdź do folderu”, aby otworzyć okno dialogowe tej funkcji.
4) Można je otworzyć naciskając w menu „edycja” literę „m (punkty 1-3-4)” lub korzystając z gorącego klawisza „Backspace-x (punkty 1-3-4-6).
5) Teraz na liście folderów zaznaczamy folder, do którego chcemy przenieść wiadomości i naciskamy klawisz „enter” lub przechodzimy do przycisku „potwierdź” i naciskamy klawisz „enter”.
6) Wiadomości zostaną przeniesione do wybranego folderu a kursor powróci do folderu, z którego przeniesiono wiadomości.
7) Gdy w omówionym powyżej oknie dialogowym naciśniemy klawisz „enter” na przycisku „utwórz folder” spowoduje to otwarcie nowego okna dialogowego, w którym znajdziemy trzy elementy: „nazwa folderu”, przycisk „potwierdź” oraz przycisk „anuluj”. Tutaj w polu edycji „nazwa folderu” Można wprowadzić nazwę folderu, który chcemy utworzyć.
8) Teraz wystarczy nacisnąć klawisz „Enter”, aby utworzyć nowy folder emailowy. Można też za pomocą klawisza „tab (odstęp-4-5)” przejść do przycisku „potwierdź” i wtedy nacisnąć klawisz „enter”.
9) Naciśnięcie klawisza „Enter” na przycisku „skasuj folder” spowoduje skasowanie wybranego folderu z listy folderów. Zanim folder zostanie skasowany, Braille Sense poprosi o potwierdzenie kasowania. pomiędzy odpowiedziami „tak” i „nie” można się przełączać za pomocą klawisza „odstęp” Po wybraniu odpowiedzi „tak” lub „nie” naciskamy klawisz „Enter”.
Skrzynka odbiorcza i folder przechowywania są zabezpieczone przed kasowaniem, tak więc próba ich skasowania będzie nieskuteczna. Jeżeli spróbujemy skasować skrzynkę odbiorczą lub folder przechowywania to usłyszymy dźwięk ostrzegawczy, który informuje nas o błędzie.
W oknie dialogowym „kopiuj do folderu” Gorącym klawiszem służącym do kasowania folderów z prezentowanej tam listy jest „odstęp-d(punkty 1-4-5)”.
Naciśnięcie przycisku „zmień nazwę folderu”, podobnie, jak to miało miejsce w przypadku przycisku „utwórz folder”, otwiera okno dialogowe, które wygląda dokładnie tak, jak okno dialogowe „utwórz folder”. Jedyną różnicą jest, że w polu edycji „nazwa folderu?” znajduje się nazwa folderu wybrana wcześniej z listy dostępnych folderów emailowych. W tym miejscu można wpisać nową nazwę, którą chcemy nadać wybranemu folderowi.  Teraz wystarczy nacisnąć klawisz „enter” lub przejść za pomocą klawisza „tab (odstęp-4-5)” do przycisku „potwierdź” i nacisnąć klawisz „enter”.
8.4.12. Sprawdź pisownię
Opcja sprawdzania pisowni podczas redagowania wiadomości jest w polskiej wersji Braille Sense obecnie niedostępna.
8.5. Ustawienia w menu narzędzia 
Używając menu narzędzia użytkownik może zmienić ścieżkę do miejsca, w którym będą zapisywane pobierane pliki oraz zapisać wszystkie parametry potrzebne do obsługi konta pocztowego.
Menu „narzędzia” składa się z następujących czterech pod-menu:
1. Menedżer usług
2. Ustaw ścieżkę
3. Ustaw opcje
4. Ustawienia spamu
W niniejszym rozdziale każde z powyższych pod-menu zostanie omówione szczegółowo. 
8.5.1. Menedżer serwisów
Menedżer serwisów służy do rejestrowania, kasowania lub modyfikowania ustawień potrzebnych do obsługi kont poczty elektronicznej.
Aby wywołać to pod-menu należy wykonać następujące czynności:
1) Nacisnąć “odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz “F2”, aby wywołać menu programu pocztowego.
2) Nacisnąć “odstęp-4”, aby przejść do menu “narzędzia”.
3) Nacisnąć klawisz “Enter”.  Wtedy zostanie wyświetlone pod-menu “menedżer usług”.
4) Teraz naciskamy klawisz “Enter”. Spowoduje to wyświetlenie komunikatu: “nazwa konta pocztowego: (nazwa zarejestrowanego konta pocztowego)1/yy”. Do tego miejsca można przejść bez konieczności rozwijania menu używając gorącego klawisza „Enter-m (punkty 1-3-4)”. Wówczas Braille Sense pokaże pierwszą pozycję z listy zarejestrowanych kont pocztowych.
Menedżer usług składa się z sześciu następujących elementów:
1)  lista kont pocztowych
2)  informacje
3)  zarejestruj
4)  modyfikuj
5)  kasuj
6)  zamknij
Pomiędzy tymi elementami można się poruszać za pomocą klawisza „tab(odstęp-4-5)” lub „Shift-tab (odstęp-1-2)”. Aby uruchomić dowolne z dostępnych w omawianym oknie poleceń należy nacisnąć klawisz „enter” gdy jest ono wyświetlane na linijce brajlowskiej. Aby zamknąć „menedżer usług” należy użyć kombinacji „odstęp-e (punkty 1-5) lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)” lub wybrać w oknie menedżera usług przycisk „zamknij” i nacisnąć klawisz „enter”.
Poniżej znajduje się szczegółowe omówienie wszystkich elementów menedżera usług. Rejestracja konta pocztowego została już omówiona w rozdziale 7.1.2.Czytelnik znajdzie tam zatem wszystkie potrzebne mu informacje.
8.5.1.1. Podpis i zaawansowane
Po uruchomieniu menedżera serwisów pojawi się komunikat: “nazwa konta pocztowego: (nazwa naszego konta pocztowego) 1/xx” gdzie 1/xx oznacza numer pozycji na liście. W momencie rejestrowania swojego konta użytkownik może użyć funkcji podpis określając w ten sposób wygląd podpisu, który będzie dodawany do wszystkich wysyłanych przez niego wiadomości oraz funkcji zaawansowane aby zmienić zaawansowane ustawienia opcji.
Postępując tak, jak to opisano w rozdziale 7.1.2 „rejestracja konta pocztowego”, gdy wprowadzamy adres smtp w kroku 13 można nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „zaawansowane”.
Teraz naciskamy klawisz „Enter”.
Usłyszymy komunikat: „użyć bezpiecznego połączenia pop3 (…ssl)”. Domyślnie to pole wyboru jest niewybrane. Jeżeli serwer pop3 używa połączenia „…ssl” należy to pole zaznaczyć naciskając klawisz „odstęp”.
Nacisnąć klawisz „odstęp-4”, aby przejść do pola „numer portu pop3? 110”.  jest to domyślny numer portu dla usługi pop3. W tym miejscu użytkownik może wpisać inny numer portu w przeznaczonym do tego komputerowym polu edycji.
Nacisnąć „odstęp-4”. Aby przejść do pola wyboru „użyj bezpiecznego połączenia (…ssl) dla protokołu smtp. Domyślnie to pole wyboru nie jest wybrane.
Jeżeli serwer używa protokołu (…ssl) dla poczty wychodzącej należy to pole zaznaczyć naciskając klawisz „odstęp”.
Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do pola „numer portu smtp? 25”. To także jest komputerowe pole edycji. Można tutaj wpisać inny numer portu smtp.
Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do pola nazwa użytkownika „smtp ID”. Tutaj, o ile wymaga tego dostawca usług internetowych, można wprowadzić specjalną nazwę użytkownika „smtp id”. Wprowadzając tę nazwę należy używać znaków ASCII.
Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do pola hasło „smtp pasword” w tym miejscu wprowadzamy odpowiednie dla podanej wcześniej nazwy użytkownika hasło używając znaków ASCII.
Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do pola wyboru „używaj jako domyślne smtp? Nie”. jeżeli użytkownik chce używać podanego powyżej nowego hasła i nazwy użytkownika, które zostały wprowadzone w krokach 5 i 6, to powinien użyć klawisza „odstęp”, aby zmienić odpowiedź na „tak”. W innym przypadku nie należy jej zmieniać.
Teraz należy nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do pola wyboru „używać podpisu? nie”. Jeżeli chcemy używać stałego podpisu dla naszej poczty, to należy nacisnąć klawisz „odstęp” i wybrać odpowiedź „tak”. Jeżeli nie chcemy używać podpisu, to zostawiamy to pole wyboru tak, jak ustawiono je domyślnie. Krok 9 pokaże jak ustawić podpis w przypadku gdy chce się go używać.
Nacisnąć „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku "podpis". W kolejnym kroku naciskamy klawisz „enter”, aby otworzyć pole wielu edycji, w którym wpisujemy swój podpis.
Teraz należy nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „potwierdź” i nacisnąć klawisz „enter”. W ten sposób zapisujemy podpis i wracamy do przycisku „podpis”. Jeżeli użytkownik nie chce za pisywać podpisu powinien wcisnąć jeszcze raz „tab (odstęp-4-5)” i przejść do przycisku „anuluj”.
Nacisnąć „tab (odstęp-4-5)” a następnie nacisnąć klawisz „enter”, aby zatwierdzić dokonane ustawienia. 
8.5.1.2. Sprawdzanie listy zarejestrowanych serwisów
Pierwszym elementem menedżera serwisów jest lista serwisów. Każda z pozycji na tej liście jest wyświetlana jako „nazwa serwisu (nazwa zarejestrowanego serwisu) 1/yy”. Poniżej omówimy w jaki sposób można sprawdzić poprawność informacji punktyczących wybranego serwisu.
Aby to uczynić należy:
Nacisnąć „odstęp-4” lub „odstęp-1”, aby przejść do wybranej pozycji na liście serwisów.
Gdy wyświetlony jest wybrany serwis należy nacisnąć klawisz „enter” lub klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „informacje” i wtedy nacisnąć klawisz „enter”.
Wtedy zostanie otwarte okno dialogowe z informacjami punktyczącymi wybranego serwisu a pierwszą wyświetloną pozycją będzie „nazwa serwisu: (nazwa zarejestrowanego serwisu) 1/yy” np.: „nazwa serwisu: Braille Sense 1/4.
Teraz należy nacisnąć „odstęp-4” lub klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby upewnić się, że informacje punktyczące każdego elementu są poprawne. Naciśnięcie klawisza „enter” na przycisku „zamknij” spowoduje powrót do listy zarejestrowanych serwisów. 
Poniżej znajduje się lista klawiszy służących do poruszania się pomiędzy elementami omawianego okna dialogowego: 
Idź do poprzedniego elementu: Odstęp-1
Idź do następnego elementu: Odstęp-4
Idź do pierwszego elementu: Odstęp-1-3 lub Odstęp-1-2-3
Idź do ostatniego elementu: odstęp-4-6 lub Odstęp-4-5-6
Idź do poprzedniej kontrolki: odstęp-1-2
Idź do następnej kontrolki: odstęp-4-5
Jeżeli wyświetlona informacja jest dłuższa niż 32 znaki, to wyświetlenie pozostałej części jest możliwe po naciśnięciu prawego przycisku przewijania.
8.5.1.3. Modyfikuj
Pierwszym elementem menedżera serwisów jest lista serwisów. Każda z pozycji na tej liście jest wyświetlana jako „nazwa serwisu (nazwa zarejestrowanego serwisu) 1/yy”. Poniżej omówimy w jaki sposób można zmodyfikować informacje punktyczące wybranego serwisu.


Aby to uczynić należy:
Nacisnąć „odstęp-1” lub „odstęp-4”, aby przejść do serwisu wybranego z listy.
Gdy Wyświetlony jest wybrany serwis należy nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „modyfikuj i nacisnąć klawisz „enter” lub po prostu nacisnąć literę „m (punkty 1-3-4)”.
Wtedy pojawi się komunikat, o którym już pisaliśmy w kroku siódmym w rozdziale 7.1.2 (rejestracja konta pocztowego). W tym jednak miejscu mamy do czynienia z modyfikacją, dlatego Braille Sense Wyświetli bieżące informacje odpowiednio dla każdego z pól. Np.: „nazwa serwisu: Braille Sense”.
Teraz proszę postępować zgodnie z czynnościami opisanymi w krokach od 7 do 13 w rozdziale 7.1.2.
Gdy modyfikacja zostanie zakończona nastąpi powrót do listy serwisów.
Aby poruszać się pomiędzy elementami takimi jak „nazwa użytkownika (user id)”, „hasło (pasword)” itp. Należy używać klawiszy „odstęp-1” i „odstęp-4”. Aby przejść do przycisku „potwierdź” lub „anuluj” należy nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)” lub „shift-tab (odstęp-1-2)”. We wszystkich polach wyświetlane są wartości, które zapisano tam wcześniej. Jeżeli użytkownik wpisze nową informacje zastąpi ona starą. Jeżeli chcemy zmodyfikować tylko część informacji zapisanych w jakimś polu (np.: jedną lub dwie litery), to powinien użyć klawiszy prowadzenia kursora i, umieściwszy kursor w miejscu, w którym chce dokonać zmian, wpisać tam nową informację. 
Jeżeli popełniliśmy błąd podczas wprowadzania informacji w dowolnym z pól, to można to naprawić wykonując następujące czynności:
Skasować znak spod kursora naciskając „odstęp-d (punkty 1-4-5)”.
Skasować poprzednią literę naciskając klawisz „Backspace”.
Aby skasować bieżącą linie należy nacisnąć „Backspace-1-4”. Następnie pojawi się komunikat: „skasować linię? Tak”. tu należy nacisnąć klawisz „enter”, aby skasować linię. Jeżeli nie chcemy kasować linii naciskamy „odstęp”, aby zmienić odpowiedź z „tak” na „nie”.
8.5.1.4. Kasowanie zarejestrowanych serwisów
Po uruchomieniu menedżera serwisówzostanie wyświetlone okno dialogowe, którego pierwszym elementem jest lista zarejestrowanych serwisów wyświetlanych w postaci „nazwa serwisu: (zarejestrowana nazwa serwisu) 1/yy”.
Aby skasować wybrany serwis należy:
Za pomocą strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4” przejść do wybranego serwisu z listy.
Gdy wyświetlony jest wybrany serwis należy nacisnąć „odstęp-d (punkty 1-4-5)” lub „d (punkty 1-4-5)” lub nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „skasuj” i nacisnąć klawisz „enter”.
Wtedy pojawi się komunikat: „skasować serwis? (nazwa zarejestrowanego serwisu) tak”.
Aby skasować serwis należy nacisnąć klawisz „Enter”.
Braille Sense skasuje serwis, wyświetli komunikat o zakończeniu kasowania i powróci do listy serwisów.
Jeżeli chcemy anulować kasowanie, to należy nacisnąć klawisz „odstęp”, aby przełączyć odpowiedź z „tak” na „nie”. Gdy wyświetlony jest komunikat: „Skasować serwis? (nazwa zarejestrowanego serwisu) Tak”. Następnie należy nacisnąć klawisz „Enter”. Innym sposobem anulowania kasowania, jest naciśnięcie kombinacji „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”.
8.5.2. Ustaw ścieżkę
Polecenie „Ustaw ścieżkę” służy do ustawiania ścieżki do miejsca gdzie mają być ściągane i przechowywane listy oraz załączniki.
Aby ustawić ścieżkę należy wykonać następujące czynności:
1) Gdy otwarte jest okno skrzynki odbiorczej nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4), aby otworzyć menu programu pocztowego.
2) Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do menu „narzędzia”.
3) Nacisnąć klawisz „Enter”.
4) Teraz zostanie otwarty „menedżer serwisów".
5) Następnie nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do polecenia „ustaw ścieżkę”.
6) Nacisnąć „Enter” na „ustaw ścieżkę”.
7) Pojawi się wtedy „ścieżka ściągnięć: /flashdisk/download”. Aby przejść bezpośrednio do tego miejsca można użyć gorącego klawisza „enter-p (punkty 1-2-3-4)”.
W oknie „ustaw ścieżkę” znajdziemy następujące elementy:
1. Ścieżka ściągania (“Download path”)
2. Ścieżka wysyłania (“Upload path”)
3. Dysk przechowywania wiadomości (“Email download disk”)
Do poruszania się między tymi elementami służą klawisze „odstęp-4” oraz „odstęp-1”. Każdy z omawianych tutaj elementów to okno, w którym znajdziemy: pole edycji „ścieżka”, przyciski „zmodyfikuj” oraz „zamknij”. W polu „ścieżka” znajdziemy domyślną ścieżkę. Aby poruszać się pomiędzy wymienionymi tutaj elementami okna należy używać klawisza „tab (odstęp-4-5”) lub „Shift-tab (odstęp-1-2)”.
Okno „ustaw ścieżkę” zostanie zamknięte po naciśnięciu klawiszy „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”. Można je także zamknąć naciskając „Enter’ gdy zaznaczony jest przycisk „zamknij”.
8.5.2.1. Ustaw ścieżkę zapisu załączników
Domyślna ścieżka dla ściąganych wraz z listami załączników to „/flashdisk/download”
Aby ustawić ścieżkę ściągania należy wykonać następujące czynności::
Wykonać kroki od 1 do 5 opisane w rozdziale 7.5.2 (ustaw ścieżkę).
1) Nacisnąć klawisz „Enter” na „ścieżka ściągania: /flashdisk/download” lub nacisnąć “m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „modyfikuj”.
2) Nacisnąć klawisz „enter”.
3) Gdy folder „flashdisk/download” jest pusty, to wyświetlony zostanie komunikat: „brak listy”. Jeżeli w folderze znajdują się jakieś podfoldery, to zostanie wyświetlona nazwa pierwszego folderu z tej listy: „(nazwa folderu) 1/rr”, gdzie „rr” oznacza liczbę podfolderów. Gdy uruchomimy polecenie „ustaw ścieżkę ściągania” Braille Sense pokaże tylko foldery.
4) Zatem, jeżeli w folderze „download” nie ma żadnych podfolderów, Braille Sense pokaże komunikat: „brak listy”.

Przejść do żądanego folderu za pomocą klawiszy nawigacyjnych z listy poniżej:
idź do folderu wyższego poziomu: Backspace
idź do następnego elementu: odstęp-4
idź do poprzedniego elementu: odstęp-1

5) Po napotkaniu żądanego folderu należy nacisnąć klawisz „odstęp”, aby go zaznaczyć a następnie nacisnąć klawisz „Enter”. Przed zaznaczonym folderem zostanie wyświetlony znak „**”.
Gdy naciśniemy klawisz „enter”, aby ustawić ścieżkę Braille Sense pokaże zmienioną ścieżkę. Jeżeli ścieżkę zmieniono na folder „work”, który jest jednym z folderów znajdujących się na naszym dysku „flashdisk”, to wyświetlona ścieżka ściągania będzie wyglądać w następujący sposób: „ścieżka ściągania: flashdisk/work”.
Gdy podczas ściągania pliku załącznika naciśniemy klawisz „enter podczas, gdy wyświetlany jest komunikat: „ścieżka ściągania: flashdisk/download Exchange? Tak”, to powstanie sytuacja taka, sama jak podczas wykonywania kroku 3 z listy powyżej. Proszę wówczas postępować zgodnie z pozostałymi krokami. Jeżeli w takim wypadku ściągany plik zostanie zapisany w wybranym folderze a Braille Sense powróci do skrzynki odbiorczej.
8.5.2.2. Ustaw ścieżkę wysyłania
Ścieżka wysyłania to ścieżka do miejsca, w którym zapisywane są pliki załączników do wysyłanych wiadomości. Domyślna ścieżka dla wysyłanych wraz z listami załączników to „/flashdisk/upload”.
Użytkownik może zmienić ścieżkę wysyłania postępując według następujących kroków:
Wykonać kroki od 1 do 5 tak, jak to opisano w rozdziale 7.5.2
1) Nacisnąć„odstęp-4”, Aby przejść do: „ścieżka wysyłania: /flashdisk/upload”.
2) Nacisnąć klawisz „Enter” lub „m (punkty 1-3-4)” na „ścieżka wysyłania: /flashdisk/upload” lub nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „modyfikuj” i nacisnąć klawisz „enter”.
3) Teraz, o ile folder flashdisk/upload jest pusty, zostanie wyświetlony komunikat „brak listy”. Jeżeli jednak w folderze flashdisk/upload znajdują się jakieś podfoldery, to zostanie wyświetlony komunikat: „(nazwa folderu) 1/rr”. Gdy uruchomimy polecenie „ustaw ścieżkę wysyłania” Braille Sense pokaże tylko foldery.
4) Zatem, jeżeli w folderze „upload” nie ma żadnych podfolderów, to Braille Sense pokaże komunikat: „brak listy”.

Przejść do żądanego folderu za pomocą klawiszy nawigacyjnych z listy poniżej:
idź do folderu wyższego poziomu: Backspace
idź do następnego elementu: odstęp-4
idź do poprzedniego elementu: odstęp-1
5) Nacisnąć klawisz „odstęp”, aby zaznaczyć wybrany folder a następnie nacisnąć klawisz „enter”. Przed nazwą wybranego folderu zostanie wyświetlony znak „**”. Gdy ustawianie ścieżki zostanie zakończone poprzez naciśnięcie klawisza „enter” Braile Sense pokaże zmienioną ścieżkę.
Jeżeli ścieżkę wysyłania zmienimy z folderu „upload” na „muzyka” a folder „muzyka” jest jednym z folderów znajdujących się na dysku „flashdisk”, to w oknie ścieżka wysyłania zobaczymy: „ścieżka wysyłania: flashdisk/muzyka”.
8.5.2.3. Ustaw dysk do zapisu wiadomości
Wiadomości email ściągane z Internetu są zapisywane w specjalnie przeznaczonym do tego celu folderze o nazwie „email”. Jest to pod-folder dysku „flashdisk”. Jeśli rozmiar otrzymywanej poczty jest tak duży, że nie może ona być pobrana i przechowywana na dysku ”flashdisk” użytkownik może zmienić miejsce przechowywania wiadomości na inny dysk postępując według następujących kroków:
Podłączyć do Braille Sense dysk zewnętrzny lub inne urządzenie pamięci masowej.
Wykonać kroki od 1 do 5 tak, jak to opisano w rozdziale 7.5.2.
1) Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do pozycji „email download disk: /flashdisk”.
2) Nacisnąć Enter na „email download disk: /flashdisk” lub nacisnąć “m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „modyfikuj” i wtedy nacisnąć klawisz „enter”.
3) Teraz wyświetlony zostanie napis: „flashdisk”.
4) Należy nacisnąć „odstęp-1” lub „odstęp-4”, aby przejść do listy dysków.
5) Jeśli podłączyliśmy pamięć USB lub kartę pamięci CF, to, podczas kroku 1 z opisanych powyżej, zostanie wyświetlone odpowiednio „smd” lub „cf” jako oznaczenie rodzaju podłączonej pamięci.
6) Nacisnąć klawisz „Enter” na nazwie wybranego dysku.
7) Teraz Braille Sense pokaże nową ścieżkę ponieważ naciśnięcie klawisza „enter” kończy ustawianie ścieżki.
Jeżeli użytkownik zmienił domyślny dysk na np. kartę typu compact flash ścieżka dostępu do dysku z wiadomościami będzie wyglądać tak: „email download disk: /cfd”. Folder „email” zostanie automatycznie utworzony na wybranym dysku a poczta będzie ściągana i zapisywana do tej lokalizacji.
8.5.3. Ustawienia Opcji
Gdy pobieramy pocztę z naszego serwera pocztowego możemy wybrać czy chcemy, aby wiadomości zostawały na serwerze czy nie. Domyślnie ustawienia są skonfigurowane tak, aby wiadomości pozostawały na serwerze. 
Aby to zmienić Należy:
1) W skrzynce odbiorczej Nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2”, aby otworzyć menu programu pocztowego.
2) Nacisnąć „odstęp-4” aby przejść do menu „narzędzia”
3) Nacisnąć klawisz „Enter”. Teraz zostanie wyświetlone polecenie „menedżer serwisów".
4) Następnie nacisnąć „odstęp-4” aby przejść do „ustaw opcje”
5) Nacisnąć klawisz „Enter”. Wtedy wyświetli się pytanie czy pozostawić kopie wiadomości na serwerze. Do tych ustawień można przejść bezpośrednio ze skrzynki odbiorczej używając gorącego klawisza „enter-o (punkty 1-3-5)”.
6) Aby przełączać się pomiędzy odpowiedziami „tak” i „nie” należy używać klawisza „odstęp”. Jeżeli wartość powyższego ustawienia zostanie zmieniona, to wiadomość nie będzie przechowywana na serwerze pocztowym po ściągnięciu jej do Braille Sense.
Jeżeli jednak ściąganie wiadomości zakończy się niepowodzeniem, to pozostanie ona na serwerze. Jeśli chcemy, aby wiadomości pozostawały na serwerze, to wystarczy nacisnąć klawisz „enter” podczas wykonywania kroku 5 z omówionych powyżej.
Ustawianie opcji można anulować naciskając „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”.
8.5.4. Ustaw jako spam
Gdy użytkownik ściąga wiadomość email ze swojego serwera emailowego pomiędzy wiadomościami może znajdować się dużo niechcianych listów znanych pod nazwą spam. Aby uniknąć ściągania w przyszłości takich wiadomości użytkownik może zapisać kluczowe słowa znajdujące się w temacie lub adresy email które pozwolą rozpoznać wiadomość jako spam. Wiadomości, które zostaną rozpoznane jako spam nie będą ściągnięte na Braille Sense i pozostaną na serwerze.


Aby ustawić filtr anty-spamowy należy wykonać następujące kroki:
1) W oknie skrzynki odbiorczej nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2”, aby otworzyć menu programu pocztowego.
2) Nacisnąć „odstęp-4” aby przejść do menu „narzędzia (tool)".
3) Nacisnąć klawisz „Enter”.
4) Wówczas zostanie wyświetlony „menedżer serwisów".
5) Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do pozycji „ustaw spam”.
6) Nacisnąć klawisz „Enter”. Spowoduje to wyświetlenie komunikatu: „typ: temat 1/3”.Aby przejść do tego miejsca bezpośrednio ze skrzynki odbiorczej można użyć gorącego klawisza „enter-e (punkty 1-5)”.
Teraz znajdujemy się w menu „ustaw spam”.
Mamy tutaj 6 następujących elementów:
1. Typ
2. Lista
3. Dodaj
4. Modyfikacja
5. Skasuj
6. Zamknij
Do poruszania się pomiędzy tymi elementami służy klawisz „tab (odstęp-4-5)” lub„Shift- tab (odstęp-1-2)”.
Aby wyjść z okna „ustaw spam” należy przejść do przycisku „zamknij” i nacisnąć klawisz „enter”. Można także skorzystać z kombinacji „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”.
W podmenu „Typ” znajdują się trzy elementy: temat, ID oraz host. Aby poruszać się między nimi należy używać klawisza  „odstęp-1” i „odstęp-4”. Dla każdego z wymienionych tutaj elementów zostanie wyświetlona lista odpowiednio do jego typu.
Jeżeli wybrano pole „Temat”, to lista wyświetlona zostanie w postaci: „temat: (zapisane słowa kluczowe) 1/xx”. Jeżeli wybrano nazwę użytkownika (id), to Braille Sense wyświetli komunikat: (Id: (zapisana nazwa użytkownika{ 1/xx. Jeżeli nie zapisano żadnej nazwy użytkownika lub słów kluczowych to zostanie wyświetlony komunikat: „brak listy”.
Aby zarejestrować, zmodyfikować, lub usunąć ustawienia spamu należy wykonać czynności, które zostaną omówione poniżej.
8.5.4.1. Dodaj jako niechcianą korespondencje (Spam)
Najpierw wyjaśnimy jak skonfigurować program pocztowy, aby filtrował spam w oparciu o poszukiwanie zdefiniowanych słów kluczowych w polu „temat”.
A oto lista czynności, które należy wykonać:
Wykonać kroki od 1 do 5 tak, jak to objaśniono w rozdziale 7.5.4.
1) Nacisnąć literę „a (punkt 1)”, gdy wyświetlony jest komunikat „typ: temat 1/3” lub klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „dodaj” i nacisnąć klawisz „Enter”.
2) Wtedy zostanie otwarte okno dialogowe „dodaj” i  zobaczymy w nim komunikat: „temat do dodania?”.
3) W tym momencie należy wpisać wybrane słowa kluczowe według, których program ma rozpoznawać wiadomość jako spam i nacisnąć klawisz „Enter” lub gdy już wprowadzone zostały słowa kluczowe,  za pomocą klawisza „tab (odstęp-4-5)” przejść do przycisku „potwierdź” i nacisnąć klawisz „enter”.
4) Wtedy usłyszymy komunikat: „dodawanie danych do filtra spamu ukończone” i Braille Sense powróci do listy i zobaczymy komunikat: „temat (zarejestrowane słowo) 1/1”.
Jeżeli chcemy dodać więcej słów kluczowych należy powtórzyć krok drugi i dodać słowa.
Jeżeli lista słów kluczowych zawiera więcej niż jedną pozycję, to zawartość jej można przeglądać używając strzałek „odstęp-1” lub „odstęp-4”.Po dodaniu słów kluczowych Jeżeli zdefiniujemy słowa kluczowe, które mają być sprawdzane w temacie wiadomości, to Braille Sense ściągnie te wiadomości wraz z całą pocztą, ale zaraz po ściągnięciu zostaną one automatycznie skasowane i dlatego nie znajdziemy ich w naszej skrzynce odbiorczej.
Można także uniknąć otrzymywania wiadomości od wybranego nadawcy lub z wybranego serwera (host) zapisując odpowiednie dane.
Aby zarejestrować nazwę nadawcy należy wykonać następujące kroki: wykonać kroki od 1 do 5 tak, jak to objaśniono w rozdziale 7.5.4.
1) Nacisnąć „odstęp-4”, gdy wyświetlony jest komunikat: „typ: temat 1/3”, aby przejść do „typ: id 2/3”.
2) Nacisnąć „a (punkt 1)”, gdy wyświetlony jest komunikat „typ: id 2/3” lub klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „dodaj” i nacisnąć klawisz „Enter”
3) Wtedy zostanie otwarte okno dialogowe „dodaj” a urządzenie wyświetli adres nadawcy wiadomości, która była wyświetlana, gdy uruchomiliśmy funkcję „ustaw spam”.
4) Teraz Należy nacisnąć klawisz „enter” lub, za pomocą klawisza „tab (odstęp-4-5”, przejść do przycisku „potwierdź” i nacisnąć klawisz „enter”.
5) Wtedy usłyszymy komunikat: „dodawanie danych do filtra spamu ukończone” i wyświetlona zostanie lista niechcianych nadawców wiadomości. Zobaczymy komunikat: „nazwa: (zapisany adres e-mail) 1/1”.
Po ustawieniu tej opcji listy pochodzące od wybranego nadawcy będą odbierane, ale Braille Sense skasuje je automatycznie zaraz po ściągnięciu tak, że nie będą one widziane w skrzynce odbiorczej.
W punkcie piątym z powyższych można wprowadzić dodatkowy adres e-mail modyfikując adres, który już został wprowadzony. Jeżeli w polu „dodaj adres?” wpiszemy nowy adres, to wyświetlany tam (wcześniej wprowadzony) adres zostanie usunięty i zastąpiony nowym adresem. Jednak, jeśli skorzystamy z klawisza sprowadzania kursora i umieścimy kursor w miejscu, gdzie chcemy dokonać zmian, to adres zostanie zmodyfikowany zgodnie ze zmianami, które wprowadziliśmy.
Jeżeli chcemy dodać kolejny adres do listy „nadawców spamu” to należy powtórzyć powyższe kroki rozpoczynając od kroku trzeciego lub, gdy wyświetlana jest lista „nadawców spamu” (komunikat: „nazwa? (zarejestrowany adres e-mail) 1/1”), można nacisnąć literę „a (punkt 1)” lub klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „dodaj” a następnie nacisnąć klawisz „enter”. Omawianą tutaj listę adresów można przeglądać za pomocą strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4”. 
Jeżeli użytkownik chce zarejestrować wybrany serwer (host) jako nadawcę spamu powinien wykonać następujące kroki: wykonać kroki od 1 do 5 tak, jak to omówiono w rozdziale 7.5.4.
1) Nacisnąć „odstęp-4”, gdy wyświetlany jest komunikat: „typ: temat 1/3”, aby przejść do „typ: host 3/3”.
2) Nacisnąć literę „a (punkt 1)”, gdy wyświetlony jest komunikat „typ: host 3/3” lub klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „dodaj” i nacisnąć klawisz „Enter”.
3) Teraz zostanie otwarte okno dialogowe „dodaj” i zobaczymy w nim komunikat: „dodaj serwer? (nazwa serwera)”. W polu „adres serwera” znajduje się nazwa serwera, z którego przyszła wiadomość, która była wyświetlana na liście w skrzynce odbiorczej, gdy uruchomiliśmy funkcję „ustaw spam”.
4) W tym momencie należy nacisnąć klawisz „Enter” na „dodaj serwer? (adres serwera)” lub nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „potwierdź” a następnie nacisnąć klawisz „enter”.
5) Wtedy usłyszymy komunikat: „dodawanie informacji do filtra spamu zakończone” i wyświetlona zostanie lista wprowadzonych serwerów spamu w postaci: „serwer: (adres zarejestrowanego serwera) 1/1”.
Jeżeli dodamy adres hosta tak, jak to opisano POWYŻEJ, TO wiadomości z zarejestrowanego serwera będą ściągane, ale Braille Sense skasuje je automatycznie tak, że nie zobaczymy ich w naszej skrzynce odbiorczej.
W punkcie piątym z powyższych można wprowadzić dodatkową nazwę serwera modyfikując adres, który już został wprowadzony. Jeżeli w polu „dodaj adres?” wpiszemy nowy adres, to wyświetlany tam (wcześniej wprowadzony) adres zostanie usunięty i zastąpiony nowym adresem. Jednak, jeśli skorzystamy z klawisza sprowadzania kursora i umieścimy kursor w miejscu, gdzie chcemy dokonać zmian, to adres zostanie zmodyfikowany zgodnie ze zmianami, które wprowadziliśmy.
Jeżeli chcemy dodać kolejną nazwę hosta do listy serwerów rozsyłających spam, to należy powtórzyć powyższe kroki rozpoczynając od kroku trzeciego lub, gdy wyświetlana jest lista serwerów rozsyłających spam (komunikat: „nazwa? (zarejestrowana nazwa hosta) 1/1”), można nacisnąć literę „a (punkt 1)” lub klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „dodaj” a następnie nacisnąć klawisz „enter”. Omawianą tutaj listę adresów można przeglądać za pomocą strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4”. 
Podczas wpisywania słów kluczowych z pola „temat”, adresu email lub nazwy serwera do filtra spamu może się zdarzyć, że popełnimy błędy. W takim wypadku może być konieczna modyfikacja wprowadzonych zapisów. Poniżej wyjaśniamy jak dokonać odnośne poprawki: 
1. Skasuj literę spod kursora: odstęp-d (punkty 1-4-5)
2. Skasuj poprzedni znak: backspace
3. Skasuj bieżącą linię: backspace-1-4 Następnie wyświetlony zostanie komunikat: „skasować linię? Tak”. Aby skasować linię należy nacisnąć klawisz „enter”. Jeżeli nie chcemy skasować linii należy nacisnąć klawisz „odstęp”, aby zmienić odpowiedź z „tak” na „nie”.
Aby anulować ustawienia w oknie dialogowym „dodaj” należy nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „anuluj” i nacisnąć klawisz „Enter”. Można także użyć kombinacji „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”.
8.5.4.2. Modyfikowanie zarejestrowanych ustawień spamu 
Aby zmodyfikować informacje punktyczące spamu można oczywiście użyć metody opisanej w rozdziale 7.5.4.1.
Aby zmodyfikować temat który został zarejestrowany jako spam należy wykonać następujące kroki: wykonać kroki od 1 do 5 tak, jak to omówiono w rozdziale 7.5.4.
1) Przejść do listy używając klawisza tab (odstęp-4-5).
2) Teraz zostanie wyświetlony komunikat: „temat: (zarejestrowane słowo) 1/xx”.
3) Wykorzystać klawisze „odstęp-1” i „odstęp-4” aby wybrać słowo przeznaczone do modyfikacji.
4) Nacisnąć literę „m (punkty 1-3-4)” na słowie przeznaczonym do modyfikacji, lub wykorzystać klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „zmodyfikuj” i nacisnąć klawisz „Enter”.
5) Teraz zostanie otwarte okno dialogowe modyfikacji, w którym zobaczymy komunikat: „zmodyfikować temat? (wybrane słowo)”.
Jeżeli tutaj wpiszemy bezpośrednio nowe słowo, to słowo które było wyświetlone w omawianym oknie, zostanie skasowane a na jego miejscu będzie wyświetlane nowe słowo. Jeśli chcemy zmienić tylko część wyświetlanego słowa naciskamy przycisk sprowadzania kursora aby przenieść kursor do tego fragmentu słowa, który chcemy zmienić i wpisujemy tutaj litery, które mają być zmienione.
Po dokonaniu zmian naciskamy klawisz „enter” lub „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „potwierdź” a następnie naciskamy klawisz „Enter”.
Wtedy usłyszymy komunikat: „ukończono zmienianie ustawień spamu” i Braille Sense powróci do listy. Jeżeli lista zarejestrowanych słów kluczowych zawiera więcej niż jedną pozycję, to można ją przeglądać używając klawiszy „odstęp-1” i „odstęp-4”.
Jeżeli użytkownik chce zmodyfikować adresy email lub adresy hosta musi wykonać krok pierwszy z powyższego opisu. Następnie za pomocą klawisza „odstęp-4” przejść do “typ: id 2/3” lub “typ: host 3/3” I, używając metody opisanej powyżej, zmodyfikować te opcje.
Jeżeli podczas dokonywania zmian popełniliśmy błędy w pisaniu można je poprawić tak, jak to opisano w rozdziale 7.5.4.1.
Jeżeli chcemy anulować zapisywanie ustawień w oknie dialogowym ustawień spamu, to można to zrobić naciskając klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „anuluj” i nacisnąć klawisz „Enter”. Można też skorzystać z kombinacji „odstęp-e (punkty 1-5)” lub „odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”.
8.5.4.3. Kasowanie ustawień spamu
Użytkownik może skasować dowolny element, który został zarejestrowany na liście spamu.
Rozpocznijmy omawiać to zagadnienie od pola „temat”.
Należy wykonać kroki od 1 do 5 tak, jak to objaśniono w rozdziale 7.5.4
1) Nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do listy. Teraz zostanie wyświetlony komunikat: „temat:(zarejestrowane słowo) 1/xx”.
2) Wykorzystać klawisze „odstęp-1” i „odstęp-4” aby wybrać słowo przeznaczone do usunięcia.
3) Nacisnąć „odstęp-d (punkty 1-4-5)”,  aby skasować wybrane słowo lub nacisnąć klawisz „tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku „skasuj” i nacisnąć klawisz „Enter”
4) Teraz usłyszymy komunikat „kasowanie ukończone” i znowu pokaże się lista ustawień spamu. Zapisy które pozostały na naszej liście możemy przeglądać używając klawiszy „odstęp-1” i odstęp-4”.
Użytkownik może skasować także adresy email lub adresy hosta wykonując krok pierwszy z powyższego opisu. Następnie za pomocą klawisza „odstęp-4” przejść do “typ: id 2/3” lub “typ: host 3/3” I wykonać krok drugi z opisanych powyżej.
8.6. Gorące klawisze w e-mail
8.6.1. Gorące klawisze używane w skrzynce odbiorczej
W przypadku gorących klawiszy Enter jest rozumiane jako kombinacja klawiszy „odstęp-punkt-8”.
Włącz menedżer usług:  Enter-m (punkty 1-3-4)
Pobierz nowe listy: Enter-n (punkty 1-3-4-5)
Napisz wiadomość: enter-w (punkty 2-4-5-6)
Odpowiedz:  Enter-r (punkty 1-2-3-5)
Odpowiedz wszystkim:  Backspace-r (punkty 1-2-3-5)
Prześlij dalej: Enter-f (punkty 1-2-4)
Włącz wyślij wiadomości znajdujące się w do wysłania:  Enter-s (punkty 2-3-4)
 Włącz ustaw ścieżkę:  Enter-p (punkty 1-2-3-4)
Włącz ustaw opcje:  Enter-o (punkty 1-3-5)
Włącz ustaw spam:  Enter-e (punkty 1-5)
Włącz folder lokalny: Enter-d (punkty 1-4-5)
Znajdź: Odstęp-f (punkty 1-2-4)
Znajdź ponownie: Backspace-f (punkty 1-2-4)
Przejdź do nieprzeczytanej wiadomości: enter-u (punkty 1-3-6)
Przejdź do folderu: Backspace-x (punkty 1-3-4-6)
Kopiuj do folderu: Backspace-c (punkty 1-4)
Dodaj nadawcę do listy adresów:  Enter-I (punkty 2-4) (skrót ten działa tylko w polu „nadawca dla wiadomości znajdującej się w skrzynce odbiorczej).
Skasuj otrzymany email:  Odstęp-d (punkty 1-4-5). Skrót ten działa tylko w polach „data” i „temat” dla wiadomości znajdujących się w skrzynce odbiorczej.
Zapisz otrzymany email jako plik tekstowy:  Odstęp-s (punkty 2-3-4)
Drukuj otrzymany email:  Odstęp-p (punkty 1-2-3-4)
Anuluj:  Odstęp-e (punkty 1-5)
Anuluj i wyjdź z programu pocztowego  Odstęp-z (punkty 1-3-5-6)
8.6.2. Gorące klawisze wysyłania listów oraz odpowiadania, przesyłania dalej i zapisywania w folderze przechowywania wiadomości
W przypadku gorących klawiszy Enter jest rozumiane jako kombinacja klawiszy „odstęp-punkt-8”.
Przeszukaj listę adresów:  Enter-l (punkty 1-2-3)
Załącz plik:  Enter-f (punkty 1-2-4)
Wyślij list:  Enter-s (punkty 2-3-4)
Zapisz w folderze przechowywania:  Odstęp-s (punkty 2-3-4)
Anuluj:  Odstęp-e (punkty 1-5)
Anuluj i wyjdź z programu pocztowego  Odstęp-z (punkty 1-3-5-6)
8.6.3. Gorące klawisze służące do czytania listów lub pisania wiadomości
W przypadku gorących klawiszy Enter jest rozumiane jako kombinacja klawiszy „odstęp-punkt-8”.
Rozpocznij zaznaczanie; „Enter-b (punkty 1-2)”
Zaznacz wszystko: Enter-a (punkt 1)
Kopiuj do schowka: Enter-c (punkty 1-4)
Wytnij do schowka: Enter-x (punkty 1-3-4-6) (skrót nie działa podczas czytania wiadomości znajdującej się w skrzynce odbiorczej)
Wklej ze schowka: Enter-v (punkty 1-2-3-6) (skrót nie działa podczas czytania wiadomości znajdującej się w skrzynce odbiorczej)
Skasuj: Odstęp-d (punkty 1-4-5) (skrót nie działa podczas czytania wiadomości znajdującej się w skrzynce odbiorczej)
Anuluj blok: Odstęp-e (punkty 1-5)

